

**သွားလေရာအရပ်၌
အပူဇော်ခံရ**

သဒ္ဓါတရားလည်းရှိ၊ သီလနှင့်လည်း ပြည့်စုံ၊
အခြံအရံလည်းများ၊ စည်းစိမ်ဥစ္စာလည်း ရှိသော
သူသည် သွားလေရာအရပ်၌ အပူဇော်ခံရ၏။
ပက်ဏ္ဍကဝင် (ဓမ္မပဒ - ၃၀၃)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့်အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအား မြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများနစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့်အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန် လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် တောင်ညိုတပ်နယ်ရှိ နယ်မြေခံလေ့ကျင့်ရေးသင်တန်းကျောင်းမှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများနှင့် သင်တန်းသားများအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ခေတ်နှင့်အညီ ပြောင်းလဲတိုးတက်လာသည့် စစ်နည်းဗျူဟာများ၊ စစ်လက်နက်ပစ္စည်းများ၊ စစ်အတတ်ပညာများကို စဉ်ဆက်မပြတ်သုတေသနပြုလေ့လာ၍ သင်ခန်းစာများ တိုးချဲ့သင်ကြားပို့ချ ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးတာဝန်များ ပိုင်နိုင်စွာထမ်းဆောင်နိုင်ရေး သင်တန်းသားများကို စနစ်တကျလေ့ကျင့်မွေးထုတ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၂
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးထွန်းအောင်နှင့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ အဆင့်မြင့်တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ နေပြည်တော် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ လိုက်ပါ၍ နေပြည်တော် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တောင်ညိုတပ်နယ်ရှိ နယ်မြေခံလေ့ကျင့်ရေးသင်တန်းကျောင်းနှင့် တပ်မတော်ရပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်ရေးတပ်(တောင်ညို) သို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။
ဦးစွာ နယ်မြေခံလေ့ကျင့်ရေးသင်တန်းကျောင်း အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ကျောင်းအုပ်ကြီးက တပ်သမိုင်းအကျဉ်း၊ သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်လေ့ကျင့်ပေးလျက်ရှိမှု၊ တပ်ပိုင်စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှုနှင့် သက်သာချောင်ချိရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မှုတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။
စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ☆

<p>ယနေ့ ဖတ်စရာ</p> <p>ကြက်ဥအယောင် တိမ်တောင်သဖွယ် မင်းရေးကျယ် (ဒေါ်နယ်ထရမ်း၏ ဂရင်းလန်အိမ်မက်)</p> <p>ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၆</p>	<p>ယောျာသီရိမြို့နယ် အောင်ဇေယျရပ်ကွက် မအူတောကျေးရွာအုပ်စုနှင့် သက်နှင်းအင်းကျေးရွာအုပ်စုတို့တွင် စက်မှုလယ်ယာစနစ်ကျယ်မြေကေ</p> <p>၂၆၀ ဒသမ ၇၀ ဖော်ထုတ်</p> <p>စာမျက်နှာ » ၉</p>	<p>MSME နှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်း</p> <p>ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၁၀</p>
---	--	---

မြောက်

ပြည်သူများကျန်းမာစွာနေထိုင်နိုင်ရေး သုတေသနရလဒ်များကို အကျိုးရှိရှိအသုံးချ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ကြီးမှူးကျင်းပသော “(၅၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ သုတေသနညီလာခံ”ကို ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့နယ် ဇီဝကလမ်းရှိ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်)၌ ဇန်နဝါရီလ ၂၀ ရက်နေ့မှ ၂၄ ရက်နေ့အထိ ကျင်းပလျက်ရှိရာ “ကျန်းမာသောဘဝပိုင်ဆိုင်ဖို့ ကျန်းမာရေးပြဿနာများ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖော်ထုတ်ဖြေရှင်းကြပါစို့” ဆိုသည့် ညီလာခံဆောင်ပုဒ်အတိုင်း လူတိုင်းကြုံတွေ့နေရသည့် ကျန်းမာရေးပြဿနာများကို ညီလာခံမှ ပေါ်ထွက်လာမည့် ရလဒ်များဖြင့် ဖြေရှင်းပေးနိုင်လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ သုတေသနညီလာခံများမှ ပေါ်ထွက်လာမည့် ခိုင်မာတိကျသည့် ရလဒ်အခြေပြု သုတေသနတွေ့ရှိချက်များသည် နိုင်ငံအတွက် ခေတ်နှင့်လျော်ညီသင့်တော်သည့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာမူဝါဒများ ချမှတ်နိုင်ရေး၊ ကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းများကို ပိုမိုထိရောက်အကျိုးရှိအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်စေရေးစသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များဖော်ဆောင်ရာတွင် များစွာအထောက်အကူပြုမည်ဖြစ်သည်။ အထူးသဖြင့် လက်ရှိကာလတွင် ပြည်သူ့လူထုကြား၌ ဖြစ်ပေါ်နေသော မကူးစက်တတ်သည့်ရောဂါများ၏ အန္တရာယ်နှင့် အရေးကြီးလာပုံတို့ကို မီးမောင်းထိုးပြနိုင်ရန်ရည်ရွယ်ပြီး ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာသုတေသနညီလာခံကို ကျင်းပနေခြင်းဖြစ်သည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် အခြားဝန်ကြီးဌာနအသီးသီးနှင့် ပူးပေါင်းပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကျရောက်ချိန်က ရောဂါကာကွယ် ထိန်းချုပ်ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို ထိထိရောက်ရောက် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။ ယခုအချိန်တွင် ထပ်မံဦးမော့လာနိုင်သည့် မကူးစက်တတ်သည့်ရောဂါများကို ထိန်းချုပ်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်ပြီး ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ (WHO)နှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ ကုသရေးဦးစီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာနနှင့် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းပြီး မြန်မာနိုင်ငံရှိ မကူးစက်တတ်သောရောဂါများ၏ ဖြစ်နိုင်ခြေ “စစ်တမ်းကောက်လေ့လာခြင်းသုတေသန-၂၀၂၄” ကို STEP SURVEY ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

တိုင်းရင်းဆေးပညာနှင့်ပတ်သက်၍ လက်တွေ့အသုံးချသုတေသနများမှ တစ်ဆင့် ပြည်သူများ လက်တွေ့အကျိုးရှိစေရန်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ တိုင်းရင်းဆေးပညာရပ်ဖြင့် တိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်ကုန်များကို ပြည်တွင်း၌ စိတ်ချယုံကြည်စွာ အသုံးပြုနိုင်ရေးနှင့် နိုင်ငံတကာသို့ ထိုးဖောက်ဖြန့်ချိနိုင်ရန်အတွက် တိကျခိုင်မာသည့် သုတေသနပြုထားသော အချက်အလက်များ ပိုမိုရရှိရေးအတွက်လည်း တိုင်းရင်းဆေးပညာရှင်ကြီးများနှင့် တိုင်းရင်းဆေးပညာဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ တိကျမှန်ကန်သည့် သုတေသနရလဒ်များအပေါ်မူတည်၍ ကျန်းမာရေးစီမံချက်များချမှတ်ပြီး ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးလျက်ရှိသည်။ အလားတူ အခြားကဏ္ဍများတွင်လည်း သုတေသနရလဒ်များဖော်ထုတ်ပြီး နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူကို အကျိုးပြုလျက်ရှိသည်။

“ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံမှာ အရာရာကို လေ့လာစူးစမ်းသုတေသနပြုလုပ်ပြီးမှ လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လိုသည့် စိတ်နေစိတ်ထား၊ တစ်နည်းအားဖြင့် သုတေသနပြုလိုစိတ်ရှိတဲ့ လူငယ်လူရွယ်တွေ၊ ပညာရှင်တွေများစွာ ပေါ်ထွက်လာအောင် ဆောင်ရွက်ကြဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ ဒီလိုမျိုး ကျင့်ဝတ်နဲ့အညီ သုတေသနပြုလိုစိတ်ရှိတဲ့ပုဂ္ဂိုလ်တွေ မိမိနိုင်ငံမှာ များစွာပေါ်ပေါက်လာပြီး သုတေသနဆိုင်ရာ ယဉ်ကျေးမှုတစ်ရပ်တို့ တိုးတက်ဖြစ်ထွန်းရုံသာမက သေဆုံးရောဂါများမှာ သုတေသနဆိုင်ရာ အကြံပေးအဖွဲ့များကိုလည်း စနစ်တကျ ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းခြင်း၊ သုတေသနကျင့်ဝတ်ဆိုင်ရာ ဘုတ်အဖွဲ့များကိုလည်း လိုအပ်သလို တိုးမြှင့်ဖွဲ့စည်းခြင်းတွေကိုလည်း ဆောင်ရွက်ရမှာဖြစ်ပါတယ်”ဟု (၅၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာသုတေသနညီလာခံ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်က ဂုဏ်ပြုဗီဒီယိုမိန့်ခွန်းဖြင့် ပြောကြားခဲ့သည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် အခြေခံကျန်းမာရေးကောင်းမွန်ပြီး ရောဂါကင်းဝေးသက်ရှည်ကျန်းမာစွာနေထိုင်ရေးကို လိုလားကြသည်။ ထိုသို့နေထိုင်နိုင်ရေးအတွက် အာဟာရပြည့်ဝပြီး ကျန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်သည့် အစားအစာများကို ရွေးချယ်စားသုံးနိုင်ရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်အောင် ပြုမူနေထိုင်ရေး၊ မှန်ကန်ကောင်းမွန်သည့် ဆေးဝါးကုသမှုခံယူနိုင်ရေး စသည်တို့နှင့်ပတ်သက်၍ လက်တွေ့အသုံးချကျန်းမာရေးသုတေသနပြုမှုများကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ပြီး တွေ့ရှိချက်များကို လက်တွေ့ကုသမှုနယ်ပယ်များတွင် လည်းကောင်း၊ ပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးအသိအမြင်ဗဟုသုတများရှိစေရေး၌ လည်းကောင်း ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ထုတ်ပြန်အသိပေးပြီး ကျန်းမာရေးအသိပညာများ မျှဝေပေးကြရမည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ အများပြည်သူအကျိုးကိုရှေးရှုပြီး ပြည်သူများ၏ ကျန်းမာရေးအဆင့်အတန်း ယခုထက်ပိုမိုမြင့်မားလာစေရေး၊ အခြေခံကျန်းမာရေးကောင်းမွန်စေရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်စွာ နေထိုင်စားသောက်ရေး၊ ကူးစက်ရောဂါများနှင့်မကူးစက်တတ်သောရောဂါများ၏ ဖြစ်ပွားတတ်သည့် သဘောသဘာဝများကိုသိရှိပြီး ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရေးအတွက် လက်တွေ့အသုံးချသုတေသနများ၊ တိုင်းရင်းဆေးပညာဆိုင်ရာသုတေသနများ၊ နိုင်ငံတကာနှင့်သုတေသနဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းများကို သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများ ပူးပေါင်းလက်တွဲပြီး တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်ကြမည်ဟု ယုံကြည်ကြောင်း။ ။

၂၀၂၅ ခုနှစ် (၇၈)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်များ

- (၁) ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်၊ ဝံသာနုရက္ခိတတရား၊ ဗြဟ္မစိုရ်တရားနှင့် စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်များဖြင့် ပြည်ထောင်စုကြီး အခွန်ရှည်တည်တံ့ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် အကောင်အထည်ဖော်ရေး။
- (၂) လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများချုပ်ငြိမ်းပြီး ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသော ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန်အတွက် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုလမ်းကြောင်းပေါ်တွင် လျှောက်လှမ်းနိုင်ရန် တိုင်းရင်းသားများ လက်တွဲပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး။
- (၃) ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားအားလုံး တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ တပ်မတော်နှင့် ပြည်သူ့အတူတကွ လက်တွဲကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- (၄) ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းအောင် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- (၅) ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအားလုံး တစ်ပြေးညီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရေးနှင့် တိုင်းရင်းသားများ၏ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးနှင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ တိုးတက်အောင် ဖော်ဆောင်ပေးရေး။

သနပ်ပင်မြို့နယ်၌ သမဝါယမအသင်းသားတောင်သူများ၏ ဆောင်း(နေကြာ)စိုက်ပျိုးထားရှိမှု ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

သနပ်ပင် ဇန်နဝါရီ ၂၂
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သနပ်ပင်
မြို့နယ်အတွင်း မြို့နယ်သမဝါယမအသင်းစု
အစီအစဉ်ဖြင့် တစ်ဧကလျှင် ရေဆင်းစစ်
မျိုး(၁)နေကြာမျိုးများနှင့် သွင်းအားစုများ
ပံ့ပိုးပေးထားသည့် သမဝါယမအသင်း
နှစ်သင်း၊ အသင်းသားတောင်သူ ၂၀၀၀
ဆောင်းနေကြာစိုက်ဧက ၁၀၀ ရှိသည့်
အနက် ရွှေအိုးကျေးရွာရှိ ရွှေဝါထွန်း
စိုက်ပျိုးရေးနှင့် အထွေထွေလုပ်ငန်း
သမဝါယမအသင်းမှ နေကြာသီးသန့်
စိုက်ခင်းဧက ၂၀ တွင် ရုရှားသဘာဝ
မြေဩဇာများ ပက်ဖျန်းခြင်း၊ ကြားပေါင်း
လိုက်ခြင်းနှင့် အပင်သားခွဲခြင်းများ
ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။
အဆိုပါ နေကြာစိုက်ပျိုးထားရှိမှု
အခြေအနေများကို ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး
သမဝါယမဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့်
တာဝန်ရှိသူများသည် မြို့နယ်သမဝါယမ
ဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ်သမဝါယမအသင်းစု
မှ ဝန်ထမ်းများနှင့်အတူ သွားရောက်
ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုပြီး ညွှန်ကြားရေးမှူး
က နေကြာပန်းတိုင် အထွက်နှုန်းရရှိစေ
ရေးနှင့် အသင်း၊ အသင်းသားအကျိုး
အမြတ်ရရှိစေရေး အလေးထား
ဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရ
သည်။ သတင်းစဉ်

၂၂ - ၁ - ၂၀၂၅ ရက်နေ့ ဓာတ်သတ္တု(ရွှေ) ရည်ညွှန်းဈေး

သိပ်သည်းဆ ၁၉.၂၅ ဂရမ်/ ကုဗစင်တီမီတာနှင့်အထက်ရှိ စံချိန်မီ ရွှေတစ်ကျပ်သား (၁၆.၃၂၉၃၂၅ ဂရမ်)၏ ဈေးနှုန်းမှာ ငွေကျပ် ၅၄၅၀၀၀၀ ဖြစ်သည်။

ဓာတ်သတ္တု(ရွှေ)ရည်ညွှန်းဈေးသတ်မှတ်ရေးကော်မတီ

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် ၂၂ - ၁ - ၂၀၂၅

ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရယ်ယာစောင်ရေ	ရယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI	၈,၀၀၀	၈,၀၀၀	၁၂၄	၉၉၂,၀၀၀
MTSH	၃,၁၀၀	၃,၁၅၀	၁,၃၄၇	၄,၁၉၀,၃၅၀
MCB	၈,၅၀၀	၈,၅၀၀	၀	၀
FPB	၁,၉၀၀	၁,၉၀၀	၂၇	၅၁,၃၀၀
TMH	၃,၂၀၀	၃,၂၀၀	၁,၄၀၇	၄,၅၀၂,၄၀၀
EFR	၁,၆၅၀	၁,၆၅၀	၁,၄၃၀	၂,၃၅၉,၅၀၀
AMATA	၄,၁၀၀	၄,၁၀၀	၁၂	၄၉,၂၀၀
MAEX	၃,၂၅၀	၃,၂၀၀	၄၉	၁၅၈,၁၅၀
MADPL(PLB)	၃,၀၅၀	၃,၀၅၀	၀	၀

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

မြောက်

စာတည်းများချုပ်	- ဦးဝင်းနိုင်	အကြီးတန်း	- ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊
ခေတ္တ စာတည်းများ	- ဦးအောင်စိုး	သတင်းထောက်များ	- ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်မာမာစိုး၊
စာတည်းများ	- ဦးစန်းအောင်၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊ ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ဥ	အငယ်တန်း	- ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊ ဦးသန်းတင်အောင်
ဘာသာပြန်	- ဦးနိုင်လင်းကြည်၊	သုတေသန	- ဒေါ်ဇင်မာဝင့်
စာတည်းများ	- ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ဦးစိုးသူရ	စာပြင်	- ဒေါ်ခင်နှင်းယုနှင့်အဖွဲ့
		စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	- ဒေါ်နွယ်နွယ်ထွန်းနှင့်အဖွဲ့
		အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း	- ဦးစိုးချစ်ဦးနှင့်အဖွဲ့

လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများ၏ အသုံးချမှုမခံရစေရေးနှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိစေရေးတို့အတွက် သတိပြုကြရန်လိုအပ်

လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့ အဓမ္မဝင်ရောက် နေထိုင်နေသည့် မြို့၊ ရွာများ၌ တပ်မတော်၏ တန်ပြန်ထိုးစစ်ဆင်မှုများကို ကာကွယ်ရန် အတွက် ပြည်သူတို့၏ နေအိမ်အဆောက်အအုံများ၊ အရပ်ဘက်အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများကို အသုံးပြုခြင်း၊ အပြစ်မဲ့ပြည်သူလူထုကို လူသားတံတိုင်းအဖြစ် အသုံးပြုနိုင်ရေး ယာယီနေရပ်စွန့်ခွာနေရသူများကို ပြန်လည်နေထိုင်ရန် ဆွဲဆောင် စည်းရုံးခြင်း၊ အတင်းအဓမ္မလူသစ်စုဆောင်းခြင်းများကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို မဖြစ်မနေကာကွယ် စောင့်ရှောက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါ လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများ

၏ သတင်းရရှိမှုနှင့် အခြေအနေအရပ်ရပ်အပေါ်မူတည်၍ လိုအပ်သလို တုံ့ပြန် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သဖြင့် ၎င်းတို့ အဓမ္မဝင်ရောက်နေထိုင်လျက်ရှိသည့် မြို့၊ ရွာများရှိ ပြည်သူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏အသုံးချမှုမခံရစေရေးနှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံမှု ရှိစေရေးတို့အတွက် သတိပြုကြရန် လိုအပ်ကြောင်း။

(၃-၉-၂၀၂၄ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်နယ် နှင့် ခရိုင်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများအား ပြောကြားသည့်အမှာစကားမှ ကောက်နုတ်ချက်)



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် တပ်မတော် ရုပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်ရေးတပ်(တောင်ညို)၌ ရုပ်သံပြတိုက်တည်ဆောက်ရန် မြေနေရာလျာထားမှုအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

☆ ရှေ့ဖုံးမှ ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများ အပေါ် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်က သင်တန်းသားများကို သင်ကြားလေ့ကျင့်ပေးရာ၌စာပေ ပိုင်းဆိုင်ရာများကို အမှန်တကယ် သိရှိနားလည်မှုရှိအောင် သင်ကြား

ပေးရမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ လက်တွေ့ လေ့ကျင့်မှုများကိုလည်း ကျွမ်းကျင် ပိုင်နိုင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး လေ့ကျင့်ပေးရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ကြံ့ခိုင်ရေးလေ့ကျင့်မှုများ ဆောင် ရွက်ရာတွင် အသက်အရွယ် အဆင့်အလိုက် သတ်မှတ်ထား သည့် စံချိန်စံနှုန်းများအတိုင်း

ပြည့်မီအောင် လေ့ကျင့်ပေးရန် လိုကြောင်း၊ ခေတ်နှင့်အညီ ပြောင်းလဲ တိုးတက်လာသည့် စစ်နည်းဗျူဟာများ၊ စစ်လက်နက် ပစ္စည်းများ၊ စစ်အတတ်ပညာများ ကို စဉ်ဆက်မပြတ် သုတေသနပြု လေ့လာ၍ သင်ခန်းစာများ တိုးချဲ့သင်ကြား ပို့ချပေးသွားရန်

လိုကြောင်း၊ အရည်အချင်းပြည့်ဝ ပြီး လက်တွေ့နယ်ပယ်တွင် ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးတာဝန် များကို ပိုင်နိုင်စွာ ထမ်းဆောင်နိုင် ရေး သင်တန်းသားများကို စနစ် တကျလေ့ကျင့် မွေးထုတ်ပေးနိုင် ရမည်ဖြစ်ကြောင်း မှာကြားသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံ

အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ်က သင်တန်းကျောင်းရှိ ပြခန်း များနှင့် စာသင်ခန်းမများကို လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး တာဝန် ရှိသူများ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။ ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံ

များအတိုင်း အမြဲလိုက်နာကျင့်သုံး နေရမည်ဖြစ်ကြောင်း။ ယနေ့ခေတ်သည် နည်းပညာ ခေတ်ဖြစ်သဖြင့် နည်းပညာကို အသုံးပြု၍ အင်တာနက်စာမျက်နှာ များနှင့် စာအုပ်စာပေများမှ မိမိတို့ ဘဝ တိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် အချက်အလက်များ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် တပ်မတော် ရုပ်မြင်သံကြား ထုတ်လွှင့်ရေးတပ်(တောင်ညို)တွင် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ်က လေ့ကျင့်ရေးဌာန၌ သင်တန်းကျောင်းမှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများနှင့် သင်တန်း သားများအား တွေ့ဆုံအမှာစကား ပြောကြားရာတွင် လေ့ကျင့်ရေးပိုင်း ဆိုင်ရာများနှင့်ပတ်သက်၍ ယနေ့ ခေတ်တွင် စစ်လက်နက်နည်းပညာ များ၊ စစ်နည်းဗျူဟာများသည် တိုးတက်လျက်ရှိ ကြောင်း၊ “လေ့လာ၊ လေ့ကျင့်၊ လိုက်နာ” ဟူသည့်မူဝါဒအတိုင်း စဉ်ဆက်မပြတ် ပြောင်းလဲတိုးတက် နေသည့် စစ်အတတ်ပညာများကို အမြဲမပြတ် လေ့လာနေရမည်၊ သင်ယူထားရှိပြီးဖြစ်သည့် စစ်မှု ရေးရာနည်းနာများနှင့် အတတ် ပညာများကို ပိုမိုကျွမ်းကျင်အောင် အမြဲလေ့ကျင့်နေရမည်၊ ချမှတ် ထားရှိသည့် စည်းမျဉ်း စည်းကမ်း

နှင့် ဗဟုသုတများကို ရှာဖွေ လေ့လာ ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက တစ်ဦးချင်း၏ စွမ်းရည်များသည် လည်း တိုးတက်လာမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ဖတ်ရှုလေ့လာမှတ်သား ခြင်းသည် လုပ်ငန်းတစ်ခု ကျွမ်းကျင်ရေးအတွက် များစွာ အထောက်အကူပြုစေမည် ဖြစ် ကြောင်း၊ မိမိတို့ဖတ်ရှုလေ့လာ မှတ်သားထားမှုများနှင့် အတွေ့ အကြုံများကို အပြန်အလှန် ဆက်စပ်နှိုင်းယှဉ်၍ သင်ခန်းစာ ဖော်ထုတ်သွားရန်လိုကြောင်း။ အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာများ နှင့်ပတ်သက်၍ အုပ်ချုပ်သူများ အနေဖြင့် မိမိတို့ကွပ်ကဲနေရသူ များကို စနစ်တကျကွပ်ကဲ ကြပ်မတ်နေရန် လိုသကဲ့သို့ ၎င်းတို့၏ သက်သာချောင်ချိရေး အတွက်လည်း မိမိတို့တတ်စွမ်း သရွေ့ စာမျက်နှာ ၄ သို့ ☆

၄ ပြည်တွင်းရေးရာ

★ စာမျက်နှာ ၃ မှ

ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုကြောင်း၊ စစ်သည်တစ်ဦးချင်းရသင့်ရထိုက်သည့် အခွင့်အရေးများကို မှန်မှန်ကန်ကန်ဖြင့် ဖြည့်ဆည်းပေးရမည် ဖြစ်ပြီး လက်အောက်၏ လိုအပ်ချက်ကို ဖြေရှင်းပေးနိုင်ရေး စဉ်းစားဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ လုပ်ဆောင်ပြီး စစ်စည်းကမ်းကောင်းမွန်၍ အုပ်ချုပ်ထောက်ပံ့မှုများ ကောင်းမွန်မည်ဆိုပါက စိတ်ဓာတ်ပိုင်းဆိုင်ရာတွင်လည်း ကောင်းမွန်ခိုင်မြဲလာမည် ဖြစ်ကြောင်း။

ယနေ့ခေတ်သည် ပညာခေတ် ဖြစ်ပြီး အတန်းပညာတတ်မြောက်မှသာလျှင် အတတ်ပညာများကို သင်ယူ တတ်မြောက်နိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် တပ်မတော်သားများ၏ ပညာရည် မြင့်မားရေးအတွက် ပညာရေး သင်တန်းကျောင်းများ ဖွင့်လှစ်၍ မြှင့်တင်ပေးလျက် ရှိကြောင်း၊ ထို့ပြင် တပ်မတော်သားမိသားစုဝင် သားသမီးများ၏ ပညာရေးကို အမြဲမပြတ် အားပေးလျက်ရှိပြီး ထူးချွန်စွာ အောင်မြင်သူများကို လည်း ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ပေးလျက်ရှိကြောင်း။ သက်သာ ချောင်ချိရေးနှင့်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် တပ်မတော်ရုပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်ရေးတပ်(တောင်ညို)၌ တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်များနှင့် ဝန်ထမ်းများအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ စီမံခန့်ခွဲသည့် ခေါင်းဆောင်အသီးသီးမှ စနစ်တကျ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် လက်အောက်မှလည်း စနစ်တကျလိုက်နာ ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း။ ဂုဏ်ယူတန်ဖိုးထားကြရန်လို တပ်မတော်သား များသည် မည်သူ တစ်ဦးတစ်ယောက်၏

အလိုက် လိုက်လံနေထိုင်၍ ပါရမီ ဖြည့်လျက်ရှိကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးတာဝန် ထမ်းဆောင်နေကြသူ များအားလုံး၏ နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူလူထုအတွက် တာဝန် ထမ်းဆောင်နေမှုများကိုလည်း မိမိအနေဖြင့် အသိအမှတ်ပြု ဂုဏ်ပြုပါကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ၏

သည့်တာဝန်များကို ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်သွားရန်လိုကြောင်း။ စည်းကမ်းဆိုသည်မှာ လုပ်သင့် လုပ်ထိုက်သည်များကို လုပ်ဆောင် ရန် တိုက်တွန်းခြင်းနှင့် မဖြစ်သင့် သည်များကို မလုပ်ဆောင်ရန် တားမြစ်ခြင်းပင် ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်တွင် ထုတ်ပြန်ထား သည့်စည်းကမ်းများကို လိုက်နာ၍

အသိပညာဗဟုသုတများ တိုးပွား လာစေနိုင်မည့် သင်တန်းများ၊ လှုပ်ရှားမှုများကို ဆောင်ရွက်ပေး သွားရန်လိုကြောင်း မှာကြားသည်။ ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် က သင်တန်းကျောင်းမှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများနှင့်သင်တန်း သားများအတွက် စားသောက် ဖွယ်ရာပစ္စည်းများကို ပေးအပ်ရာ တပ်နယ်မှူးက လက်ခံရယူသည်။

သုံးဆောင်ကြသည်။ ယင်းနောက် အစည်းအဝေး ခန်းမတွင် တပ်မတော် ရုပ်မြင် သံကြား ထုတ်လွှင့်ရေးတပ် (တောင်ညို)တပ်မှူးက တပ်သမိုင်း အကျဉ်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ လမ်းညွှန် မှာကြားချက်များအပေါ် အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု၊ နေ့စဉ် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပသတင်း များအပါအဝင် အခြားသော ဗဟုသုတဖြစ်ဖွယ်၊ စိတ်ဝင်စား ဖွယ်အစီအစဉ်များစွာကို ထုတ်လွှင့် ပေးလျက်ရှိမှုတို့နှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် တက်ရောက် လာကြသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် တပ်မတော် ရုပ်မြင်သံကြား ထုတ်လွှင့်ရေးတပ် (တောင်ညို) သို့ ရောက်ရှိကြပြီး အရာရှိ၊ စစ်သည် များ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့်အတူ နေ့လယ်စာကို အတူတကွ

သုံးဆောင်ကြသည်။ ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများ အပေါ် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က ရုပ်သံ ထုတ်လွှင့်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင် ရွက်ရာတွင် အခြားပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ သတင်းဌာနများမှ ထုတ်လွှင့်နေမှုများကို ကြည့်ရှု လေ့လာ၍ မိမိတို့ရုပ်သံထုတ်လွှင့် မှုများ၏ အားနည်းချက်၊ အားသာ ချက်များကို သင်ခန်းစာဖော်ထုတ် ပြီး စာမျက်နှာ ၅ သို့ ★



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ တပ်မတော် ရုပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်ရေးတပ်(တောင်ညို)၌ အရာရှိ၊ စစ်သည်များ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့်အတူ နေ့လယ်စာသုံးဆောင်စဉ်။

ပတ်သက်၍ တပ်မတော်မှ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည့် သက်သာချောင်ချိမှု ရှိသကဲ့သို့ မိမိတို့တစ်ဦးချင်းအလိုက်မလိုလား အပ်သည့် အသောက်အစား အပျော်အပါးများကို လျှော့ချခြင်း ဖြင့်လည်း ငွေကြေးကုန်ကျမှုများ ကို ထိန်းသိမ်းနိုင်မည်ဖြစ်ကာ သက်သာချောင်ချိဖော်ဆောင် နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့ဝင်ငွေ နှင့် ထွက်ငွေမျှတမှုရှိစေရေး အသုံးနှင့်အဖြုန်းကို ခွဲခြားသိရှိကြ စေလိုကြောင်း၊ သက်သာချောင်ချိ ရေးအတွက် မိမိတို့အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးထားပြီး တပ်ပိုင် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများ ကိုလည်း အကောင်အထည်ဖော်

တိုက်တွန်းချက်မျှ မပါရှိဘဲ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံ ရေးတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ရန် တပ်မတော်အတွင်းသို့ ဝင်ရောက် အမှုထမ်းခဲ့ကြခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့ တပ်မတော်သားများသည် နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူ့အကျိုးအတွက် စွန့်လွှတ်စွန့်စားခြင်း များစွာဖြင့် ပေးအပ်လာသည့် တာဝန်များကို ကျေပွန်အောင် ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြ ကြောင်း၊ အရာရှိ၊ စစ်သည်များ အနေဖြင့် ရှေ့တန်းစစ်မြေပြင်တွင် နိုင်ငံတော် ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးတာဝန်များကို ရှုပ်ရှုပ် ချွံချွံ ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသကဲ့သို့ မိသားစုများ အနေဖြင့်လည်း မိမိတို့သက်ဆိုင်ရာ တပ်များ

လက်ရှိလူဦးရေသည် ၅၂ သန်းခန့် ရှိပြီး အမျိုးသား ၄၇ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် အမျိုးသမီး ၅၃ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ရှိ ကြောင်း၊ ၎င်းအနက် လူဦးရေ အနည်းငယ်သာ တပ်မတော်သား ဘဝကိုခံယူ၍ မွန်မြတ်လှသည့် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံ ရေးတာဝန်များကို ထမ်းဆောင် နိုင်ကြခြင်းဖြစ်သဖြင့် အများသူငါ လုပ်ဆောင်နိုင်ရန် ခက်ခဲသည့် တပ်မတော်သားဘဝကို ဂုဏ်ယူ တန်ဖိုးထားကြရန် လိုကြောင်း၊ နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူတို့အတွက် မြင့်မြတ်လှသည့် တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်နေရသည့် မိမိတို့ တပ်မတော်သားများ၏ ဘဝကို ဂုဏ်ယူတတ်ရန်နှင့် ပေးအပ်လာ

စစ်သားကောင်း တစ်ယောက် ဝိသစ္စာ နေထိုင်ကျင့်ကြံမည် ဆိုပါက မိမိတို့တာဝန်ထမ်းဆောင် နေရသည့် ပတ်ဝန်းကျင်တွင် စိတ်လက်ပျော်ရွှင်စွာဖြင့် တာဝန် များကိုကျေပွန်စွာဖြင့် ထမ်းဆောင် နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မကြာမီတွင် စာမေးပွဲဖြေဆိုသည့် ကာလသို့ ရောက်ရှိတော့မည် ဖြစ်သဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာမေးပွဲကို စိတ်အေးချမ်းသာစွာ ဖြင့်ဖြေဆိုနိုင်ရေး လိုအပ်သည်များ ဆောင်ရွက်ပေးသွားရန်လိုကြောင်း၊ နွေရာသီ ကျောင်းပိတ်ရက်များတွင် လည်း လူငယ်နှင့်ပတ်သက်သည့် သင်တန်းများ၊ အမျိုးသားရေး စရိုက် လက္ခဏာကို တိုးမြှင့်လာစေပြီး

- ❖ စည်းကမ်းဆိုသည်မှာ လုပ်သင့်လုပ်ထိုက်သည်များကို လုပ်ဆောင်ရန် တိုက်တွန်းခြင်းနှင့် မဖြစ်သင့်သည် များကို မလုပ်ဆောင်ရန် တားမြစ်ခြင်းပင်ဖြစ်
- ❖ တပ်မတော်တွင် ထုတ်ပြန်ထားသည့်စည်းကမ်းများကို လိုက်နာ၍ စစ်သားကောင်းတစ်ယောက် ဝိသစ္စာ နေထိုင်ကျင့်ကြံမည်ဆိုပါက မိမိတို့တာဝန်ထမ်းဆောင် နေရသည့် ပတ်ဝန်းကျင်တွင် စိတ်လက်ပျော်ရွှင်စွာဖြင့် တာဝန်များကို ကျေပွန်စွာဖြင့် ထမ်းဆောင်နိုင်မည်
- ❖ မကြာမီတွင် စာမေးပွဲဖြေဆိုသည့်ကာလသို့ ရောက်ရှိ တော့မည်ဖြစ်သဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာမေးပွဲကို စိတ်အေးချမ်းသာစွာဖြင့် ဖြေဆိုနိုင်ရေး လိုအပ်သည်များ ဆောင်ရွက်ပေးသွားရန်လို

အစာမျက်နှာ ၄ မှ မိမိတို့ ရုပ်သံထုတ်လွှင့်မှုများ တိုးတက်စေရေးဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် Professional ဖြစ်ရန်နှင့် မိမိတို့၏ ရည်မှန်းချက်တာဝန်များကို အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ ထုတ်လွှင့်သည့် အစီအစဉ်များသည် လူအများစိတ်ဝင်စားသည့် အစီအစဉ်များ ဖြစ်ရန်လိုကြောင်း၊ လူကြီး၊ လူငယ်များ အသက်အရွယ်အလိုက် ကြိုက်နှစ်သက်သည့် အစီအစဉ်များ၊ တေးသီချင်းများ ထုတ်လွှင့်နိုင်ရန်လိုကြောင်း။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် တပ်မတော် ရုပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်ရေးတပ်(တောင်ညို)တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ ဝန်ထမ်းများအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာပစ္စည်းများ ပေးအပ်စဉ်။

ရုပ်မြင်သံကြား ထုတ်လွှင့်ခြင်း လုပ်ငန်းများသည် လူထုဆက်ဆံရေးလုပ်ငန်းတစ်ခုပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့်စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ “ပြန်ကြားပေးရန်၊ ဖျော်ဖြေပေးရန်၊ ပညာပေးရန်နှင့် စည်းရုံးရန်” ဖြစ်ကြောင်း၊ နည်းမှန်လမ်းမှန် ပြန်ကြားပေးခြင်း၊ ဖျော်ဖြေပေးခြင်းနှင့် ပညာပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်မှုသည် စည်းရုံးရေးကို ဆောင်ရွက်ခြင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အကျိုးရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် အကျိုးပြုသည့်လုပ်ငန်းတစ်ရပ်ဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ မိမိတို့မသိရှိသေးသည့် အကြောင်းအရာနှင့် အသိပညာဗဟုသုတများကို ထုတ်လွှင့်ပေးခြင်းသည် ပညာပေးခြင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ အလားတူကျန်းမာရေး အသိပညာပေးခြင်းသည်လည်း အရေးကြီးသဖြင့် ကျန်းမာရေး အသိပညာပေးအစီအစဉ်များကို အလေးထား ထုတ်လွှင့်ပေးရန်လိုပြီး အရွယ်သုံးပါးစလုံး သာမန်အားဖြင့် နားလည်နိုင်သည့် အစီအစဉ်များ

ဖြစ်ရန်လိုကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံသည် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို အဓိကဆောင်ရွက်သည့် နိုင်ငံဖြစ်သဖြင့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး ပညာပေးအစီအစဉ်များကိုလည်း လူအများနားလည်အောင် ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်ပေးရန်လိုကြောင်း၊ ပေးအပ်ထားသည့် ရည်မှန်းချက်တာဝန်ကို ကျေပွန်အောင် ထမ်းဆောင်နိုင်ရန်အတွက် အသေးစိတ်မှအစ တစ်ခုချင်းစီအား စနစ်တကျဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ ရုပ်သံထုတ်လွှင့်မှုလုပ်ငန်းများ တိုးတက်စေရေးကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

အတွင်းလှည့်လည်ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးအစီအစဉ် သရုပ်ပြရိုက်ကူးမှု၊ သတင်းဖတ်ကြားထုတ်လွှင့်မှု သရုပ်ပြရိုက်ကူးမှုနှင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများကို လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ဌာနအလိုက်တာဝန်ရှိသူများ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များကို လမ်းညွှန်မှာကြားသည်။ ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်သည် ရုပ်သံပြတိုက်တည်ဆောက်ရန် မြေနေရာလျာထားမှုအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး တာဝန်ရှိသူများ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က တပ်မတော်ရုပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်ရေးတပ် (တောင်ညို)

တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်များနှင့် ဝန်ထမ်းများအား တွေ့ဆုံအမှာစကား ပြောကြားရာတွင် တပ်မတော် ရုပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်ရေးတပ်များ အနေဖြင့် ရုပ်မြင်သံကြား ထုတ်လွှင့်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ အတွေ့အကြုံများရှိပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုထက်ပိုမိုတိုးတက်စေရေးအတွက် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ အခြားရုပ်သံလွှင့်ဌာနများ၏ ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်မှုများကို ကြည့်ရှုလေ့လာ၍ မိမိတို့၏ရုပ်သံထုတ်လွှင့်မှုများကို တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ ယခုခေတ်သည် နည်းပညာခေတ်၊ AI ခေတ်သို့ ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်ပြီး တိုးတက်ပြောင်းလဲနေသည့်ခေတ်နှင့်အညီ လိုက်ပါဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အမြဲတမ်းလေ့လာ ဆောင်ရွက်နေရန်လို

ကြောင်း။ ကမ္ဘာပေါ်ရှိ နိုင်ငံတိုင်း၊ လူသားတိုင်းသည် တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးမှုကို လိုလားကြပြီး အမြဲပြတ်ကြီးစားအားထုတ်၍ ရှေ့သို့ချီတက်နေကြကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့်လည်း “ရှေ့သို့ချီမည်ပန်းတိုင်ဆီ” ဟူသည့် ဆောင်ပုဒ်အတိုင်း တစ်ဦးချင်း၏ လူမှုဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး၊ နိုင်ငံတော် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆက်လက်ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်နေရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ကြိုးစား အားထုတ်မှုများနှင့် လေ့လာမှုများကို အမြဲပြတ်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ မိမိလုပ်ဆောင်ထားသည့် လုပ်ငန်းများကို ပြန်လည်ဆန်းစစ်၍ အားသာချက်၊ အားနည်းချက်များကို ဖော်ထုတ်ခြင်းတို့ဖြင့် လုပ်ငန်းတိုးတက်စေရေး ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လေ့လာခြင်းကို အသားကျဖြစ်စေရေး အလေ့အကျင့်ပြုလုပ်နေရန် လိုပြီး ခေတ်နှင့်အညီ ပြောင်းလဲတိုးတက်နေသည့် နည်းပညာနှင့် အတတ်ပညာများကို အဓိလိုက်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်နေရမည်ဖြစ်ကြောင်း။ နိုင်ငံအကျိုးပြုတာဝန်များကို ကျေပွန်အောင်ထမ်းဆောင်ရုပ်မြင်သံကြား ထုတ်လွှင့်ရေးလုပ်ငန်းများကို အမြင်ကျယ်ကျယ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုပြီး အသိအမြင်ကောင်းများ၊ အများပြည်သူသိရှိရန် လိုအပ်သည်များကို ထုတ်လွှင့်ပေးခြင်းဖြင့် နိုင်ငံအကျိုးပြုတာဝန်များကို ကျေပွန်အောင် ထမ်းဆောင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အသိပညာဗဟုသုတများကို အမြဲပြတ်လေ့လာဖတ်ရှု၍ ပြန်လည်ဝေမျှခြင်းများကို ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊ ရုပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်ရာတွင် အသံ

နှင့်အရပ် နှစ်မျိုးရှိကြောင်း၊ အသံနှင့်ပတ်သက်၍ အသံများမှန်ရန်လိုသကဲ့သို့ ရုပ်အနေအထားသည်လည်း တည်ကြည်သည့်အနေအထားတွင်ရှိရန်နှင့် ပျော့ပျောင်းသည့်အနေအထား ရှိစေရေး သတိထားရန်လိုကြောင်း၊ ထို့ပြင် ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်မျှတသည့် သွားလာနေထိုင်မှုများလည်းရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတာဝန်ယူရသည့် လုပ်ငန်းရပ်များအလိုက် မည်ကဲ့သို့ကောင်းအောင် ဆောင်ရွက်ရန်မည်ကို ဆန်းစစ်လေ့လာ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် လုပ်ငန်းရပ်ကြီးတစ်ခုလုံး တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်းပြောကြားပြီး တပ်တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းရပ်များ ဖြစ်သည့် “လေ့ကျင့်ရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ သက်သာချောင်ချိရေး၊ စိတ်ဓာတ်” တို့နှင့်ပတ်သက်၍ အကျယ်တဝင့် ရှင်းလင်းမှာကြားသည်။ တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က တပ်မတော်ရုပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်ရေးတပ် (တောင်ညို) တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည် အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ ဝန်ထမ်းများအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာပစ္စည်းများကို ပေးအပ်ရာ တပ်မှူးက လက်ခံရယူသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က တပ်မတော်ရုပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်ရေးတပ် (တောင်ညို) တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ ဝန်ထမ်းများအတွက် ချီးမြှင့်ငွေများကို ပေးအပ်ရာ တပ်မှူးက လက်ခံရယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး ကုန်သွယ်မှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ မှန်ကန်မြန်ဆန်စေရေးပဟိုကော်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၂ ကုန်သွယ်မှုနှင့်ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ မှန်ကန်မြန်ဆန်စေရေး ဗဟိုကော်မတီ (၁/၂၀၂၅) ကြိမ်မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့ရုံး၌ ကျင်းပရာ ကုန်သွယ်မှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ မှန်ကန်မြန်ဆန်စေရေးဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး တက်ရောက် အမှာစကား ပြောကြားသည်။



ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ ဦးစွာ ကုန်သွယ်မှုနှင့်ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ မှန်ကန်မြန်ဆန်စေရေး ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး

ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးက အမှာစကား ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ဒုတိယ

ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဗဟိုကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များနှင့် အထူးဖိတ်ကြားထားသူများက ကုန်သွယ်မှုနှင့်ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ မှန်ကန်မြန်ဆန်စေရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ရှင်းလင်း

ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။ ယင်းနောက် ကုန်သွယ်မှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ မှန်ကန်မြန်ဆန်စေရေး ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီး

ချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးက ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးပြီး နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားကာ အစည်းအဝေးကို ရုပ်သိမ်းလိုက်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ကြက်ဥအယောင် တိမ်တောင်သဖွယ် မင်းရေးကျယ် (ဒေါ်နယ်ထရမ့်၏ ဂရင်းလန် အိပ်မက်)

ကိုကိုလိုင်

၂၀၂၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၂၀ ရက်နေ့ ကျမ်းသစ္စာကျိန်ဆိုပွဲအပြီးတွင် ဒေါ်နယ်ထရမ့်သည် ကြံမ္မာတစ်ကြော့ပြန်၍ (၄၇)ဆက်မြောက် အမေရိကန်သမ္မတ ဖြစ်လာခဲ့လေပြီ။ နေရာတိုင်းလိုလိုတွင် ပွဲဆူအောင်လုပ်ကိုင်ပြောဆိုတတ်သည့် ထရမ့်သည် သမ္မတအဖြစ် တာဝန်ယူမှုစတင်ပင် သူ၏သမ္မတသက်တမ်းအတွင်း ဆောင်ရွက်လိုသည့် ကိစ္စများကို အမြဲညှိုးသဘောမျိုးထုတ်ဖော်ပြောဆိုလာခဲ့ရာ ပထဝီနိုင်ငံရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ကမ္ဘာ့မြောက်ပိုင်းစွန်းရှိ ဂရင်းလန်ကျွန်းအား ဒိန်းမတ်နိုင်ငံထံမှ ဝယ်ယူရေး (သို့မဟုတ်) အင်အားသုံး ရယူရေး၊ အလယ်အမေရိကရှိ ပနားမားတူးမြောင်းအား ပြန်လည်ရယူရေး၊ အိမ်နီးချင်း မက္ကဆီကိုနှင့် ကနေဒါနိုင်ငံတို့အား အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ ပြည်နယ်အသစ်များအဖြစ် သိမ်းသွင်းရေးဟူသည့် ထူးထူးခြားခြား စိတ်ကူးစိတ်သန်းများ ပါရှိခဲ့သည်။

ယေဘုယျအားဖြင့် ထရမ့်၏ စိတ်ကူးများမှာ ယနေ့ခေတ်တွင် ဖြစ်နိုင်ဖွယ်မရှိသော ကိစ္စများဖြစ်ပြီး ကြောင်စီစီနိုင်လှသည်ဟု ဝေဖန်သူများလည်း ရှိခဲ့ကြသည်။ သို့ရာတွင် ထရမ့်၏ ပြောဆိုချက်များ နောက်ကွယ်တွင် ထူးခြားလေးနက်သော နောက်ခံ အကြောင်းတရားများလည်း ရှိနေကြောင်း သေချာစွာလေ့လာထားသူအချို့က ထောက်ပြခဲ့ကြသည်။

ဒေါ်နယ်ထရမ့်၏ ပြောဆိုချက်များသည် သူ၏ ကြွေးကြော်သံဖြစ်သော အမေရိကန်ကို ကြီးကျယ်ခမ်းနားသော နိုင်ငံကြီးအဖြစ်ပြန်လည်ထူထောင်ရေး “Make America Great Again” အတိုကောက်အားဖြင့် MAGA လမ်းစဉ်နှင့် ထင်ဟပ်လျက်ရှိသည်။ သို့ရာတွင် ကမ္ဘာ့မြောက်ပိုင်းစွန်းဒေသ အာတိတ်စက်ဝိုင်း၌ရှိနေပြီး မြေမျက်နှာပြင်၏ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းက ဆယ်နှစ်ရာသီပတ်လုံး ရေခဲထူကြီး ဖုံးလွှမ်းနေသော ဂရင်းလန်ကျွန်းက ထရမ့်၏ MAGA လမ်းစဉ်နှင့် မည်သို့မည်ပုံ ဆက်စပ်နေသည် ဆိုခြင်းမှာမူ သာမန်အားဖြင့် အတော်အတန်နားလည်ရခက်မည့် အနေအထားရှိနိုင်ပါသည်။ ဤကိစ္စအလို့ငှာ ဂရင်းလန်ကျွန်း၏ ပထဝီနိုင်ငံရေးနှင့် ပထဝီစီးပွားရေး အနေအထားကို သေချာစွာသိရှိနားလည်ရန် လိုအပ်ပေလိမ့်မည်။



ပထဝီစီးပွားရေးအနေအထား

ကမ္ဘာ့ခေါင်မိုးပေါ်ရှိ ဂရင်းလန်ကျွန်းသည် အဖိုးတန်သဘာဝသယံဇာတ မြောက်မြားစွာ တည်ရှိနေပြီး ယနေ့ထက်တိုင် များများစားစား တူးဖော်ထုတ်ယူခြင်း မရှိသေးသည့် အရိုင်းမြေ (Virgin Soil) ဖြစ်သည်။ စူးစမ်းလေ့လာမှုများအရ ဂရင်းလန်ကျွန်းတွင် ယနေ့ခေတ်စားနေသည့် မြေရှားခြပ်စင်များ၊ ရွှေ၊ ကြေးနီ၊ ဂရက်ဖိုက်၊ သံ၊ ကျောက်မီးသွေး၊ ကျောက်မျက်၊ ယူရေနီယံ၊ လစ်သီယံ၊ ပလက်တီနမ်၊ တိုက်တေနီယမ်၊ မိုလစ်ဘီဒီနမ် စသည့် တွင်းထွက်များနှင့် ကုန်းတွင်း၊ ကမ်းလွန် ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့သိုက်များလည်း ပမာဏကြီးမားစွာ တည်ရှိသည်ဟု ဆို၏။

မြေရှားခြပ်စင်နှင့် ပတ်သက်၍ စူးစမ်းလေ့လာမှုများအရ ဂရင်းလန်တွင် မြေရှားသယံဇာတတန်ချိန် တစ်သန်းခွဲခန့်ရှိနိုင်သည်ဟု ဆိုသည်။ ဥရောပကော်မရှင်၏ ပူးတွဲသုတေသနစာတမ်းတစ်ခု၏ အဆိုအရ ဂရင်းလန်ရှိ မြေရှားသယံဇာတအရင်းအမြစ်များသည် တူးဖော်ထုတ်လုပ်နိုင်သော မြေရှားသယံဇာတ စုစုပေါင်း၏ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းနီးပါးရှိပြီး ကမ္ဘာပေါ်တွင် ရှိသမျှ မြေရှားအရင်းအမြစ် ပမာဏအားလုံး၏ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ရှိသည်ဟုဆို၏။

ဂရင်းလန်၏ ကမ္ဘာ့အဆင့်မီ မြေရှားခြပ်စင်ထုတ်လုပ်မှုအလားအလာမှာ လက်ရှိ ကမ္ဘာ့ဝယ်လိုအား၏ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းခန့်အထိ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ဖွယ်ရာရှိသည်ဟု ဆိုသည်။

ဂရင်းလန်၏ မြေရှားအရင်းအမြစ်သည် တရုတ်မြေရှားခြပ်စင်များအပေါ် မှီခိုနေရသော အမေရိကန်အတွက် အလွန်အရေးပါသော ထွက်ပေါက်ဖြစ်နေသည်။ တရုတ်နိုင်ငံသည် ကမ္ဘာ့မြေရှားထုတ်လုပ်မှုကို လွှမ်းမိုးထားနိုင်သည့် နိုင်ငံဖြစ်၏။ ကမ္ဘာ့မြေရှားခြပ်စင်ထုတ်လုပ်မှု၏ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းကို တရုတ်ကထုတ်လုပ်ခြင်းဖြစ်ပြီး မြေရှားခြပ်စင်များ သန့်စင်မှု၏ ၉၅ ရာခိုင်နှုန်းမှာလည်း တရုတ်နိုင်ငံက ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်သည်။

ကမ္ဘာ့မြေရှားခြပ်စင်တင်ပို့မှု၏ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းကိုလည်း တရုတ်နိုင်ငံက တင်ပို့ခြင်းဖြစ်ပြီး တရုတ်တင်ပို့မှုအားလုံး၏ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းမှာလည်း အမေရိကန်နိုင်ငံသို့ တင်ပို့ခြင်းဖြစ်လေသည်။ မြေရှားခြပ်စင်များမှာလည်း ယခုခေတ်စားလျက်ရှိသည့် လျှပ်စစ်မော်တော်ယာဉ်များ၊ တစ်ပိုင်းလျှပ်ကူးပစ္စည်းများ၊ လက်ကိုင်ဖုန်း စသည့်အီလက်ထရွန်းနစ်

နည်းပညာပိုင်ဆိုင်သော နိုင်ငံလေးခု (Chip 4) စုပေါင်း၍ တရုတ်ထံသို့ ထိုနည်းပညာ မရောက်ရှိစေရေး ပိတ်ဆို့ထားရန် အမေရိကန်က ဖိအားပေးကြိုးပမ်းလျက်ရှိသည်။

အပြန်အလှန်အားဖြင့် တရုတ်ကလည်း ထိုအဆင့်မြင့် တစ်ပိုင်းလျှပ်ကူးပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်ရာတွင် မဖြစ်မနေအသုံးပြုရသည့် မြေရှားခြပ်စင်နှင့် အခြားအရေးပါသော ရှားပါးသတ္တုများကို အမေရိကန်သို့ တင်ပို့ခြင်းမှ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလက ပိတ်ပင်တားမြစ်ခဲ့သည်။ တရုတ်က ပိတ်ပင်တားမြစ်ခဲ့သည့် သတ္တုများတွင် အဆင့်မြင့်တစ်ပိုင်းလျှပ်ကူးပစ္စည်း ထုတ်လုပ်ရေးတွင် မရှိမဖြစ်အရေးပါသော ဂါလီယမ် (Gallium)၊ ဂျာမေးနီယမ် (Germanium) နှင့် စစ်လက်နက်ပစ္စည်းများအတွက် အရေးပါသော အင်တီမိုနီ (Antimony) နှင့် ဂရက်ဖိုက် (Graphite) တို့လည်း ပါဝင်ခဲ့သည်။

ထိုသို့သောပစ္စည်းများမှာ နိုင်ငံတိုင်း၏ အမျိုးသားလုံခြုံရေးအတွက် အသက်တမျှ အရေးကြီးသော ကုန်ပစ္စည်းများ (Critical Goods) ဖြစ်ကြသည်။ ထိုပစ္စည်းများကို နိုင်ငံလုံခြုံရေးအတွက် အစဉ်အမြဲ လုံလောက်စွာ ဝယ်ယူထုတ်လုပ် သို့လျှောက်ထားကြရလေ့ရှိသည်။ ယခုကဲ့သို့ တရုတ်နှင့် အမေရိကန်တို့ အကြား သေရေးရှင်ရေးသဖွယ်ဖြစ်သော မဟာဗျူဟာအားပြိုင်မှုတွင် ဤသို့သော အရေးကြီးသတ္တုများ မဖြစ်မနေရရှိရေးမှာ အမေရိကန်အတွက် အထူးလိုအပ်လျက်ရှိရာ အဆိုပါသတ္တုများရရှိနိုင်ရေးအတွက် ယင်းသယံဇာတ အရင်းအမြစ်ကြွယ်ဝလှသော ဂရင်းလန်အား လက်ဝယ်ပိုင်ပိုင် ရယူနိုင်ရေးမှာ အမေရိကန်အတွက် မရှောင်လွှဲနိုင်သည့် လိုအပ်ချက် ဖြစ်လာနေတော့သည်။

ပထဝီနိုင်ငံရေးအနေအထား
ကမ္ဘာ့ခေါင်မိုး မဟာဗျူဟာ အချက်အချာနေရာတွင် တည်ရှိသော ဂရင်းလန်ကျွန်း၏ တည်နေရာမှာ

မြေရှားခြပ်စင်နှင့်ပတ်သက်၍ စူးစမ်းလေ့လာမှုများအရ ဂရင်းလန်တွင် မြေရှားသယံဇာတတန်ချိန် တစ်သန်းခွဲခန့်ရှိနိုင်သည်ဟု ဆိုသည်။ ဥရောပကော်မရှင်၏ ပူးတွဲသုတေသနစာတမ်းတစ်ခု၏ အဆိုအရ ဂရင်းလန်ရှိ မြေရှားသယံဇာတအရင်းအမြစ်များသည် တူးဖော်ထုတ်လုပ်နိုင်သော မြေရှားသယံဇာတ စုစုပေါင်း၏ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းနီးပါးရှိပြီး ကမ္ဘာပေါ်တွင် ရှိသမျှ မြေရှားအရင်းအမြစ် ပမာဏအားလုံး၏ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ရှိသည်ဟုဆို၏။

ဂရင်းလန်၏ ကမ္ဘာ့အဆင့်မီ မြေရှားခြပ်စင်ထုတ်လုပ်မှု အလားအလာမှာ လက်ရှိကမ္ဘာ့ဝယ်လိုအား၏ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းခန့်အထိ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ဖွယ်ရာရှိသည်ဟု ဆို

ပစ္စည်းများတွင် မရှိမဖြစ်လိုအပ်သည့် သတ္တုများဖြစ်သည်။

အမေရိကန်နှင့် တရုတ်အကြား အနာဂတ်ကမ္ဘာကြီးကို စိုးမိုးနိုင်ရေး အားပြိုင်မှုတွင် လက်ရှိအနေအထားအရ ဉာဏ်ရည်တူ AI နည်းပညာအတွက် မရှိမဖြစ်လိုအပ်သော ခေတ်မီအဆင့်မြင့် တစ်ပိုင်းလျှပ်ကူးပစ္စည်း (Super Chip) ထုတ်လုပ်မှု၌ အမေရိကန်နှင့် ယင်း၏ အနောက်အုပ်စုဝင်များက သာလွန်လျက်ရှိသည်။ ထိုအကဲသာမှုကို ထိန်းသိမ်းနိုင်ရန်အတွက် Super Chip ထုတ်လုပ်သည့်

လည်း ပထဝီနိုင်ငံရေးအရ အထူးအရေးပါလျက်ရှိသည်။ အထူးသဖြင့် အာတိတ်စက်ဝိုင်း၏ တစ်ဖက်တစ်ချက် ကမ္ဘာ့မြောက်ပိုင်းတွင် ရပ်တည်နေကြသော အာရှနှင့် ဥရောပတိုက် မြောက်ဘက်စွန်းမှ ရုရှားနှင့် အမေရိကတိုက် မြောက်ပိုင်းကို လွှမ်းမိုးထားသော အမေရိကန်တို့၏ သမိုင်းကြောင်းနှင့် မျက်မှောက်ကာလအား ပြိုင်မှုတို့တွင် ဂရင်းလန်မှာ အရေးပါသော မဟာဗျူဟာ ခြေကုပ်ဖြစ်နေလေသည်။

★ စာမျက်နှာ ၆ မှ

စစ်စစ်၌ ဂရင်းလန်ကို အမေရိကန်တို့က ဝယ်ယူလိုသည်မှာ ယခုမှ မဟုတ်ပေ။ အမေရိကန်က အလာစကာနယ်မြေကို ရုရှားတို့ထံမှ ၁၈၆၀ ပြည့်လွန်နှစ်များတွင် ဝယ်ယူခဲ့သည့် ကာလတစ်ဝိုက်ကပင် အမေရိကန်သမ္မတ အင်ဒရူးဂျွန်ဆင်က ၁၈၆၇ ခုနှစ်တွင် ဂရင်းလန်ကျွန်းကို ဝယ်ယူရန် ကြိုးပမ်းခဲ့ဖူးသည်။ အလားတူပင် ၁၉၁၀ ပြည့်နှစ်ကလည်း အမေရိကန်သမ္မတ ဝီလျံတက်ဖ်က ဝယ်ယူရန် ကြိုးစားခဲ့ဖူးသကဲ့သို့ ၁၉၄၆ ခုနှစ် (ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ပြီးစကာလ) တွင် အမေရိကန်သမ္မတ ဟယ်ရီထရူးမင်းက ဒိန်းမတ်ထံမှ ဂရင်းလန်ကို ဝယ်ယူရန် ကမ်းလှမ်းခဲ့ဖူးသည်။

ရှေ့ပိုင်းက ကမ်းလှမ်းမှုများမှာ ဂရင်းလန်၏ စီးပွားရေးအလားအလာအပေါ် မူတည်သော်လည်း ထရူးမင်း၏ ကမ်းလှမ်းမှုမှာ မဟာဗျူဟာလိုမြဲရေးအပေါ် ပိုမိုမူတည်လေသည်။ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်အတွင်း ဂျာမန်တပ်ဖွဲ့များက ဥရောပတစ်ခုတစ်လျားကို သိမ်းပိုက်ခဲ့ရာ ဒိန်းမတ်နိုင်ငံက ဂရင်းလန်ကျွန်းကို ဂျာမန်တို့ အပိုင်စီးမသွားနိုင်စေရန် အမေရိကန်တို့ကို အကူအညီ တောင်းခဲ့သည်။ အမေရိကန်တို့က ၁၉၄၁ ခုနှစ်မှစ၍ ဂရင်းလန်ကျွန်းပေါ်တွင် လေတပ်စခန်း အများအပြားကို စတင်ဆောက်လုပ်၍ တပ်စွဲထားခဲ့သည်။ ဂျာမန်တို့ စစ်ရှုံးပြီး ၁၉၄၅ ခုနှစ်တွင် ဒုတိယ ကမ္ဘာစစ်ပြီးဆုံးသွားသည့်နောက်ပိုင်း၌ အမေရိကန်နှင့် ဆိုဗီယက်ရုရှားတို့အကြား တင်းမာမှုများ မြင့်တက်လာခဲ့ပြန်ရာ မြောက်အမေရိကတိုက်နှင့် ဥရောပ/ အာရှတိုက် မြောက်ပိုင်းဒေသနှစ်ခု၏ စပ်ကြားနယ်မြေဖြစ်သော ဂရင်းလန်မှာ မဟာဗျူဟာအရ အရေးပါလာပြန်သည်။ ထို့ကြောင့်လည်း သမ္မတ ထရူးမင်းက ဂရင်းလန်ကျွန်းကို အသည်းအသန် ရယူလိုခဲ့ခြင်းဖြစ်၏။

အမေရိကန်တို့က ဂရင်းလန်ကျွန်းကို အပိုင်ဝယ်ယူ၍ မရခဲ့သော်လည်း စစ်အေးတိုက်ပွဲကာလ တစ်လျှောက်လုံးမှာ သယံဇာတအရင်းအမြစ်အရ ဂရင်းလန်၌ မဟာဗျူဟာ လေတပ်အခြေစိုက်စခန်း (ထူလီအာကာသသိပ္ပံ လေ့လာရေးစခန်း) ကို ဒိန်းမတ်နိုင်ငံနှင့် ညှိနှိုင်း၍ ဆက်လက်ထားရှိခဲ့သည်။ အမေရိကန်မှ တာဝေးကင်းထောက်လေယာဉ်များနှင့် မဟာဗျူဟာ ဗုံးကြဲလေယာဉ်ကြီးများသည် ဂရင်းလန်ကျွန်းကို ဖြတ်ကျော်၍ ပျံသန်းခဲ့ကြသကဲ့သို့ B-36၊ B-47၊ B-52 မဟာဗျူဟာဗုံးကြဲလေယာဉ်ကြီးများလည်း အလှည့်ကျ အခြေစိုက်ကာ ကမ္ဘာ့ခေါင်မိုးကောင်းကင်ပေါ်၌ စဉ်ဆက်မပြတ် ပျံဝဲစီးမိုးခဲ့ကြသည်။

ဆိုဗီယက်က အမေရိကန်သို့ တိုက်ချင်းပစ်ခံဒုံးပျံများ ပစ်လွှတ်ပါက ခရီးအတိုဆုံး လမ်းကြောင်းသည် ဂရင်းလန်ကျွန်းပေါ်မှဖြတ်၍ ပျံသန်းခြင်းဖြစ်ရာ ဆိုဗီယက်တိုက်ချင်းပစ်ခံဒုံးပျံများကို ခုခံကာကွယ်ရန် တာဝေးထောက်လှမ်းရေး အာရုံခံစနစ်များကိုလည်း အမေရိကန်တို့က ဂရင်းလန်ကျွန်းတွင် ချထားခဲ့သည်။ ထို့အပြင် ဆိုဗီယက်နယ်မြေအတွင်းသို့ ပစ်လွှတ်တိုက်ခိုက်နိုင်သည့် Iceman ခေါ် ရေခဲပြင်အခြေစိုက် တိုက်ချင်းပစ် ခံဒုံးပျံအစင်း ၅၀၀ ကိုလည်း ဂရင်းလန် ရေခဲထုအတွင်း လိုက်ခေါင်းတူး၍ ချထားရန် ဆောင်ရွက်ခဲ့ဖူးသည်။ ရွှေ့လျားနေသော ရေခဲထုလွှာများကို ထိန်းချုပ်ရန် အလွန်ခက်ခဲသည့် အတွက် ၁၉၆၇ ခုနှစ်တွင် လက်လျှော့ခဲ့ရသည်ဟု ဆိုသည်။ ၁၉၆၈ ခုနှစ်တွင် အကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များပါရှိသည့် မဟာဗျူဟာဗုံးကြဲလေယာဉ်တစ်စင်း ဂရင်းလန်တွင် ပျက်ကျသွားသည့်နောက်ပိုင်းတွင် ယင်းသို့သော မဟာဗျူဟာ ဗုံးကြဲလေယာဉ်များ ဂရင်းလန်ကျွန်း၌ ထားရှိခြင်းကို ရုပ်သိမ်းခဲ့ရသည်။ သို့သော်လည်း ယနေ့ကာလတိုင်အောင် ဂရင်းလန်ကျွန်းရှိ ထူလီလေတပ်စခန်း၌ အမေရိကန် F 35 ဘက်စုံသုံးတိုက်လေယာဉ်များ ထားရှိနေဆဲဖြစ်သည်။

ဤသို့ မဟာဗျူဟာအရ အရေးပါမှုကြောင့်လည်း သမ္မတထရူးမင်းက ဂရင်းလန်ကျွန်းကို အသည်း

အသန် ရယူလိုခြင်းဖြစ်ပြီး သူ၏ ပထမသမ္မတ သက်တမ်းကာလအတွင်းကပင် ဂရင်းလန်ကျွန်းကို ဝယ်ယူနိုင်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းခဲ့ခြင်းဖြစ်၏။

တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ဂရင်းလန်ကျွန်း

တရုတ်နိုင်ငံသည် ဂရင်းလန်ကျွန်းနှင့် အာတိတ်ဒေသအပေါ် အထူးစိတ်ဝင်စားမှုရှိခဲ့သည်။ ယင်းမှာ ဂရင်းလန်ကျွန်း၏ သယံဇာတကြွယ်ဝမှုနှင့် အာတိတ်ဒေသ၏ မဟာဗျူဟာအရ အရေးပါမှုတို့ကြောင့် ဖြစ်လေသည်။ ကမ္ဘာ့ရာသီဥတုဖောက်ပြန်ပြောင်းလဲမှုကြောင့် မြောက်ပိုင်းစွန်းစွန်း၌ ရေခဲပျော်မှုမြင့်တက်လာလေရာ ဂရင်းလန်ကျွန်း၌ တည်ရှိနေသော ရေခဲပြင်ထု လျော့ပါးလာသည်နှင့်အမျှ ကုန်းမြေထုအတွင်း တည်ရှိနေသော တွင်းထွက်သယံဇာတများ ရှာဖွေတူးဖော်ထုတ်လုပ်ရေး အခွင့်အလမ်းများလည်း ပိုမိုပေါ်ပေါက်လာသည်။

တရုတ်တို့က ၂၀၁၀ ပြည့်လွန်နှစ်မှစ၍ ဂရင်းလန်ကျွန်းတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ စတင်လုပ်ဆောင်ခဲ့ရာ တရုတ်အစိုးရပိုင်လုပ်ငန်းများ၊ ပုဂ္ဂလိကကုမ္ပဏီများ၊ အခြားနိုင်ငံများမှ လုပ်ငန်းများနှင့် ဖက်စပ်လုပ်ဆောင်မှုများဖြင့် ဂရင်းလန်နိုင်ငံ၏ သတ္တုတူးဖော်မှုအခြေခံအဆောက်အအုံများ တိုးချဲ့ဆောက်လုပ်ရေး စသည်လုပ်ငန်းများကို

လန်ကိုယ်တိုင်က လိုလိုလားလား ဖိတ်ခေါ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်လေသည်။

တရုတ်တို့ကလည်း ဂရင်းလန်ကျွန်းအပါအဝင် အာတိတ်ဒေသနှင့်ပတ်သက်၍ ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် စက္ကူဖြူစာတမ်းတစ်ရပ် ထုတ်ပြန်၍ ယင်း၏ သဘောထားကို လူသိရှင်ကြား ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်၏။ အဆိုပါ စက္ကူဖြူစာတမ်းအရ တရုတ်နိုင်ငံသည် အာတိတ်သမုဒ္ဒရာနှင့် မထိစပ်သော်လည်း အာတိတ်နှင့် နီးစပ်သောနိုင်ငံ Near Artic State တစ်ခု ဖြစ်ကြောင်း၊ တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် အာတိတ်ဒေသစီမံခန့်ခွဲမှုစွန့်ပတ်သက်၍ တက်ကြွစွာ ပါဝင်လျက်ရှိကြောင်း၊ အာတိတ်ဒေသ၏ ကြွယ်ဝလှသော သဘာဝ သယံဇာတများကို သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် မထိခိုက်စေဘဲ ဆင်ဆင်ခြင်ခြင် ထုတ်ယူအသုံးပြုသင့်သည်ဟူသော အမြင်ကို ထောက်ခံကြောင်း၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုကြောင့် ပေါ်ပေါက်လာသည့် အာတိတ်ဒေသ၏ ရေလမ်းကြောင်းများ အရေးပါမှုကို အလေးထားကြောင်း၊ တရုတ်တို့၏ ရုပ်ဝန်းပိုင်းလမ်းမ အစီအစဉ်တွင် မြောက်ပိုင်းစွန်းစွန်း ပိုင်းလမ်းမ Polar Silk Road အဖြစ် ထည့်သွင်းမည်ဖြစ်ကြောင်း စသည်ဖြင့် ပါရှိခဲ့သည်။

ထို့ကြောင့် တရုတ်တို့အနေဖြင့် ကမ္ဘာ့ကုန်ထုတ်

၂၀၀၉ ခုနှစ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ဥပဒေအရ ဂရင်းလန်ကျွန်းသားများက လူထုသဘောထားဆန္ဒခံယူပွဲကျင်းပ၍ ဂရင်းလန်၏အနာဂတ်ကို ဆုံးဖြတ်ခွင့်ရှိသည်။ ထို့ကြောင့် ဂရင်းလန်ကျွန်းသားများက ဒိန်းမတ်ထံမှ ခွဲထွက်၍ လွတ်လပ်ရေးရယူလိုက်လျှင် အမေရိကန်နှင့် ပေါင်း/မပေါင်း ဆုံးဖြတ်ရန်မှာ လူဦးရေ ခြောက်သောင်းအောက်သာရှိပြီး ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံးကျွန်းကြီးကို ပိုင်ဆိုင်သော ဂရင်းလန်သားများ၏ သဘောထားသက်သက်မျှ ဖြစ်သွားပေလိမ့်မည်။ ထိုမျှနည်းပါးသော လူဦးရေဖြင့် ထိုမျှကြီးမားသော ကျွန်းကြီးကို ထိန်းချုပ်ကာကွယ်နိုင်ရန်မှာ မဖြစ်နိုင်သလောက်ရှိသည်။ ထို့အပြင် လက်ရှိအခြေအနေတွင်လည်း အမေရိကန်စစ်စခန်းက ဂရင်းလန်ကျွန်းပေါ်၌ ရှိနေသည်။ အကယ်၍သာ ဂရင်းလန်ကျွန်းသားများကို မက်လောက်သည့် စီးပွားရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးမက်လုံးများ ပေးကာ ဆွဲဆောင်စည်းရုံးနိုင်လျှင်မူ ထရူးမင်း၏ အိပ်မက်ကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ကောင်း ဖော်နိုင်ဖွယ်ရှိ

လုပ်ဆောင်လာခဲ့သည်။ ဂရင်းလန်တွင် တရုတ်တို့ ပါဝင်နေသော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းကြီး ၄ ခုရှိရာ ကျွန်း၏ မြောက်ပိုင်းတွင် ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှစ၍ တရုတ်အစိုးရပိုင် Non-Ferrous Metal ကုမ္ပဏီက ဩစတြေးလျ သတ္တုတွင်းကုမ္ပဏီ Ironbank နှင့် တွဲဖက်၍ သွပ်နှင့် ခဲထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်း၊ ကျွန်းအနောက်ဘက်ကမ်းခြေတွင် တရုတ်ပုဂ္ဂလိကပိုင် General Nice ကုမ္ပဏီက ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှစ၍ သံရိုင်းထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်း၊ ကျွန်းအရှေ့ဘက်ကမ်းခြေတွင် တရုတ်ပုဂ္ဂလိကကုမ္ပဏီ Jiangxi Zhongrun က Nordic Mining ကုမ္ပဏီနှင့် ပူးတွဲ၍ ၂၀၀၈ ခုနှစ်တွင် ကြေးနီတူးဖော်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်း၊ ကျွန်းတောင်ပိုင်းတွင် တရုတ်ဒေသန္တရအစိုးရပိုင် Shenghe ကုမ္ပဏီက ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှစ၍ မြေရားသတ္တုတူးဖော်ရေးလုပ်ငန်း၊ ဂရင်းလန်ကျွန်း၏ မြို့တော်ဖြစ်သော နူးခါမြို့ နိုင်ငံတကာလေဆိပ် အဆင့်မြင့်တင်ရေးလုပ်ငန်း (တရုတ်အစိုးရပိုင် CCCC ကုမ္ပဏီကို မူလက ရွေးချယ်လျာထားမှုတွင် ပါဝင်ခဲ့သော်လည်း နောက်ပိုင်းတွင် ဒိန်းမတ်ကုမ္ပဏီကာ တာဝန်ယူလုပ်ဆောင်ခဲ့သည်) တို့ ဖြစ်ကြသည်။ ထို့အပြင် ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ ရှာဖွေရေးတွင်လည်း တရုတ်ကုမ္ပဏီကြီး နှစ်ခုက ပါဝင်လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်။

၂၀၀၉ ခုနှစ်တွင် ဂရင်းလန်ကျွန်းသည် ဒိန်းမတ်နိုင်ငံထံမှ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရရှိခဲ့ရာ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများတွင် ကိုယ်ပိုင်ပြဋ္ဌာန်းခွင့် ပိုမိုရရှိလာပြီး ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ အရင်းအနှီး တောင့်တင်းသော တရုတ်တို့ကို ဂရင်း

စက်ရုံကြီးအဖြစ် ဆက်လက်ရပ်တည်နိုင်ရန်၊ အဆင့်မြင့် နည်းပညာသုံးစက်ပစ္စည်းများကို တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်နိုင်ရန် လိုအပ်သည့် ကုန်ကြမ်းသတ္တုတွင်းထွက်များ လုံလောက်စွာ ရရှိနိုင်ရေးအတွက် ဂရင်းလန်ကျွန်းမှ ထွက်ရှိမည့် သယံဇာတများကို ရယူလိုသကဲ့သို့ အရှေ့ကမ္ဘာခြမ်းမှ အနောက်သို့ ကုန်ပစ္စည်းများကို အတိုဆုံးလမ်းကြောင်းမှ ပို့ဆောင်နိုင်ရေးအတွက် အာတိတ်ဒေသ မြောက်ပိုင်းစွန်းစွန်း ရေလမ်းကြောင်း (North Pole Sea Route - NSR) ကို ထိရောက်စွာ အသုံးပြုလိုသည်မှာ ထင်ရှားနေလေသည်။

တရုတ်စီးပွားရေးပညာရှင်အချို့၏ ခန့်မှန်းချက်အရ တရုတ်ကုန်စည်များကို NSR မှတစ်ဆင့် တင်ပို့နိုင်လျှင် ကုန်စည်ပို့ဆောင်ခ ဒေါ်လာဘီလီယံ ၆၀ မှ ၂၀ ခန့် အထိ နှစ်စဉ် သက်သာသွားနိုင်သည်ဟု ဆိုသည်။ ထို့အပြင် တောင်တရုတ်ပင်လယ်မှ အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာ၊ မြေထဲပင်လယ်တို့ကိုဖြတ်၍ တောင်ဘက်မှ ပတ်သွားရမည့် ရေလမ်းကြောင်းပေါ်ရှိ မလက္ကာရေလက်ကြား၊ ပင်လယ်နီနှင့် စူးအက်တူးမြောင်းစသည့် ပုလင်းလည်ပင်း (Bottle-neck Choke Point) နေရာများမှ ပိတ်ဆို့ခံရမည့် အန္တရာယ်၊ ပင်လယ်ခားပြဲအန္တရာယ် စသည့် ရေကြောင်းလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ စိန်ခေါ်မှုများကိုလည်း ရှောင်ရှားနိုင်မည် ဖြစ်လေသည်။

အနာဂတ်အလားအလာ

မည်သို့ပင်ဖြစ်စေ တရုတ်ကို မဟာဗျူဟာအရ အဓိကပြိုင်ဘက်အဖြစ် မှတ်ယူထားသည့် သမ္မတ

ဒေါ်နယ်ထရူးမင်းအတွက်မူ ဂရင်းလန်ကျွန်းနှင့် အာတိတ်ဒေသသို့ တရုတ်တို့ ပိုမိုထိုးဖောက်ချဉ်းကပ်လာခြင်းကို မည်သို့မျှ နှစ်မြို့နိုင်မည် မဟုတ်ပေ။ ထို့ကြောင့်လည်း ဂရင်းလန်ကျွန်းကို မရ-ရသည့် နည်းဖြင့် ရယူမည်ဟု ကြိုးပမ်းပြောဆိုနေခြင်းဖြစ်၏။ ကနေဒါနိုင်ငံမှာလည်း ဂရင်းလန်နှင့် အမေရိကန်အကြား စပ်ကြားနယ်မြေဖြစ်နေလေရာ ကနေဒါကို အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုအတွင်း သွတ်သွင်းနိုင်ပါက မြောက်ပိုင်းစွန်းစွန်းမှ အလယ်အမေရိကတိုင်အောင် အနောက်ကမ္ဘာခြမ်းတစ်ခုလုံး၏ မြောက်ပိုင်း တစ်ပိုင်းလုံးကို အမေရိကန်က မောင်ပိုင်စီးနိုင်လိမ့်မည် ဖြစ်လေသည်။ ဤသည်ပင် ပထဝီနိုင်ငံရေးအရ ထရူးမင်း၏ မဟာအမေရိကန် နယ်ပယ်ချဲ့ထွင်ရေး (Pax Americana) MAGA စိတ်ကူးဟု ရှုမြင်ရပေသည်။

ထရူးမင်း၏ နယ်မြေချဲ့ထွင်ရေးစိတ်ကူးမှာ ၂၀ ရာစုအစပိုင်းက ပေါ်ထွန်းခဲ့သည့်ပညာရှင် Friedrich Ratzel ၏ ပထဝီနိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ Organic Theory ကို ပြန်လည်ကျင့်သုံးနေသည့်ပုံရှိသည်ဟု လေ့လာသူအချို့က ဆိုကြသည်။ Ratzel ၏ သီအိုရီအကျဉ်းချုပ်မှာ နိုင်ငံများသည် သက်ရှိသတ္တဝါများ ရှင်သန်ရေးနှင့် ခွန်အားရှိရေးအတွက် အစာစားသကဲ့သို့ နယ်မြေများကို ရယူချဲ့ထွင်၍ အင်အားတိုးချဲ့ရမည်ဟူသော အယူအဆဖြစ်သည်။ ယခုလည်း ထရူးမင်း၏ နယ်မြေချဲ့ထွင်ရေးအယူအဆကို Ratzel ၏ နောက်လိုက်တစ်ဦးဖြစ်သည့် ဟစ်တလာနှင့် နှိုင်းယှဉ်၍ ဟစ်တလာပုံစံပေါက်နေသော ထရူးမင်းရုပ်ပုံ ရေးဆွဲရေးပုံစံများလည်း ပေါ်ပေါက်လာသည်။

သို့သော်လည်း ထရူးမင်း၏ ဂရင်းလန်အိပ်မက်မှာ လက်တွေ့ဖော်ဆောင်ရန် ခက်မည့်သဘောရှိ၏။ နေတိုးစစ်စာချုပ်အဖွဲ့ဝင် အချင်းချင်းဖြစ်သော ဒိန်းမတ်ကို စစ်ရေးအရ ထိပ်တိုက်ရင်ဆိုင်၍ ဂရင်းလန်ကို အင်အားသုံးရယူရန်မှာ မဖြစ်နိုင်သလောက်ရှိသည်။ ငွေကြေးဖြင့် ဝယ်ယူရန်မှာလည်း “ဂရင်းလန်သည် ရောင်းရန်မဟုတ်”ဟု ဒိန်းမတ်ဝန်ကြီးချုပ်က ကြေညာထားသောကြောင့် အလားအလာ နည်းလှသည်။

အခြားတစ်ဖက်တွင်မူ ဂရင်းလန်ကျွန်းသားများ၏ သဘောဆန္ဒက အဓိကကျသည်။ ၂၀၀၉ ခုနှစ်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ဥပဒေအရ ဂရင်းလန်ကျွန်းသားများက လူထုသဘောထားဆန္ဒ ခံယူပွဲကျင်းပ၍ ဂရင်းလန်၏ အနာဂတ်ကို ဆုံးဖြတ်ခွင့်ရှိသည်။ ထို့ကြောင့် ဂရင်းလန်ကျွန်းသားများက ဒိန်းမတ်ထံမှ ခွဲထွက်၍ လွတ်လပ်ရေးရယူလိုက်လျှင် အမေရိကန်နှင့် ပေါင်း/မပေါင်း ဆုံးဖြတ်ရန်မှာ လူဦးရေ ခြောက်သောင်းအောက်သာရှိပြီး ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံးကျွန်းကြီးကို ပိုင်ဆိုင်သော ဂရင်းလန်သားများ၏ သဘောထားသက်သက်မျှ ဖြစ်သွားပေလိမ့်မည်။ ထိုမျှနည်းပါးသော လူဦးရေဖြင့် ထိုမျှကြီးမားသော ကျွန်းကြီးကို ထိန်းချုပ်ကာကွယ်နိုင်ရန်မှာ မဖြစ်နိုင်သလောက်ရှိသည်။ ထို့အပြင် လက်ရှိအခြေအနေတွင်လည်း အမေရိကန်စစ်စခန်းက ဂရင်းလန်ကျွန်းပေါ်၌ ရှိနေသည်။ အကယ်၍သာ ဂရင်းလန်ကျွန်းသားများကို မက်လောက်သည့် စီးပွားရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးမက်လုံးများပေးကာ ဆွဲဆောင်စည်းရုံးနိုင်လျှင်မူ ထရူးမင်း၏ အိပ်မက်ကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ကောင်း ဖော်နိုင်ဖွယ်ရှိပေသည်။

လက်သွက်သော ထရူးမင်းလည်း သမ္မတအဖြစ် ကျမ်းသစ္စာမကျိန်ဆိုမီကပင် သားဖြစ်သူ ဂျူနီယာ ထရူးမင်းကို သူ၏ကိုယ်ပိုင်လေယာဉ်ကြီးဖြင့် ဂရင်းလန်သို့ စေလွှတ်ကာ ကျွန်းသားများနှင့် ထိတွေ့ဆွေးနွေးစေခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်ရာ ဂရင်းလန်သည် အမေရိကန်ပိုင်နက်နယ်မြေအဖြစ် တရားဝင် ဖြစ်မလာနိုင်သေးသည့်တိုင်အောင် အမေရိကန်တို့၏ စစ်ရေး၊ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးအရ စောင့်ရှောက်ခံဘဝသို့ ပုံစံတစ်မျိုးမျိုးဖြင့် တဖြည်းဖြည်း ရောက်ရှိလာရန် အလားအလာမှာကား နီးစပ်နိုင်သည်ဟု ကောက်ချက်ချတင်ပြအပ်ပါသည်။ ။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန ပုံနှိပ်စက်ရုံများ၌ ကျောင်းသုံးစာအုပ်များရိုက်နှိပ်နေမှု ကြည့်ရှုစစ်ဆေး ၂၀၂၄ ခုနှစ်အတွက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ထူးချွန်ဆု ချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပရေးနှင့်ပတ်သက်၍ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတက်ရောက်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၂

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းသည် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ အင်းစိန်မြို့နယ် အောင်ဆန်းဒေသရှိ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန ပုံနှိပ်စက်ရုံများ၌ ကျောင်းသုံးစာအုပ်များ ရိုက်နှိပ်နေမှုကို သွားရောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးအား ဂျီတီစီပုံနှိပ်စက်ရုံအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေး ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က အောင်ဆန်းဒေသရှိ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန အောင်ဆန်း ပုံနှိပ်စက်ရုံ၊ ဂျီတီစီပုံနှိပ်စက်ရုံနှင့် စာပေဗိမာန်ပုံနှိပ်စက်ရုံတို့မှ ပုံနှိပ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပုံနှိပ်လုပ်ငန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပုံနှိပ်ရန် အပ်နှံထားသည့် ကျောင်းသုံးစာအုပ်များ အပြင် ဝန်ကြီးဌာနအသီးသီးကလည်း ပုံနှိပ်ရန် အမှာစာများ ရရှိထားပြီးဖြစ်သဖြင့် လုပ်ငန်းများအားလုံး သတ်မှတ်ထားသည့်အချိန် ပြီးစီးရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ လုပ်ငန်းခွင်တွင် အခက်အခဲစိန်ခေါ်မှုများ ရှိပါက ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် အဆင့်ဆင့်တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှု၊ နားလည်မှု၊ ယုံကြည်မှုတို့ဖြင့် လုပ်ဆောင်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများသည် ယနေ့နိုင်ငံတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသည့်အခြေအနေမှန်များကို သိရှိနားလည်ရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ဂျီတီစီပုံနှိပ်စက်ရုံ၊ အောင်ဆန်းပုံနှိပ်စက်ရုံနှင့် စာပေဗိမာန်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း ၂၀၂၄ ခုနှစ်အတွက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ထူးချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပရေးနှင့်ပတ်သက်၍ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ပုံနှိပ်စက်ရုံဝင်းများအတွင်း ကျောင်းသုံးစာအုပ်များ၊ ဂျာနယ်၊ မဂ္ဂဇင်းများ၊ လက်ကမ်းစာစောင်များ ပုံနှိပ်နေမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ညနေပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းသည် ရန်ကုန်မြို့ ဗဟန်းမြို့နယ်ရှိ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ရုပ်ရှင်မြှင့်တင်ရေးဌာနခွဲ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ၂၀၂၄ ခုနှစ်အတွက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ထူးချွန်ဆု ချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပရေးနှင့်ပတ်သက်၍ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးသို့ မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်း

အရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးကြည်စိုးထွန်း၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူးများ၊ အလုပ်အမှုဆောင်များ၊ ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အစည်းအဝေး၌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ၂၀၂၄ ခုနှစ်အတွက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ထူးချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပရန် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုအခြေအနေနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် အခြေအနေများကို ဝိုင်းဝန်းအကြံပြုဆွေးနွေးပေးစေလိုပါကြောင်း၊ မြန်မာ့ရုပ်ရှင် ထူးချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနား အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ကဏ္ဍပေါင်းစုံမှ အဖွဲ့အစည်းများကလည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေ

သည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း၊ ယမန်နှစ်ကကျင်းပခဲ့သည့် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ထူးချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားအပေါ် အတွေ့အကြုံများရယူပြီး ယခုနှစ်ကျင်းပမည့် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ထူးချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်နေသည်ကို တွေ့ရသည့်အတွက် ဝမ်းသာပီတိဖြစ်ရပါကြောင်း။

အခမ်းအနားသို့ ပြည်သူ့ချစ်သက်ကြီးအနုပညာရှင်များကို တက်ရောက်နိုင်ရန် ဖိတ်ကြားထားသည့်အတွက် ၎င်းတို့၏သွားလာရေး၊ နေထိုင်ရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စားသောက်ရေးကိစ္စများကို ကူညီဖြည့်ဆည်းပေးရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ အခမ်းအနားကြီးအောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ဆပ်ကော်မတီအလိုက် လုပ်ငန်းတာဝန်များကို အချိန်မီပြီးစီးရေးညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ပေးရန်နှင့် လိုအပ်ချက်များကို အကြံပြုပိုင်းဝန်းဆွေးနွေးပေးကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က ၂၀၂၄ ခုနှစ်အတွက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင် ထူးချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနား ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးကြည်စိုးထွန်းနှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက ၂၀၂၄ ခုနှစ်အတွက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ထူးချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနား အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ဝိုင်းဝန်းအကြံပြုဆွေးနွေးကြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဆွေးနွေးတင်ပြချက်များအပေါ် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးကာ နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားသည်။ သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံ၏ အပူပိုင်းဇုန်တွင် သီးနှံများပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုဖြစ်ပေါ်စေသည့် အကြောင်းရင်းများ စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ နည်းပညာသင်တန်းဖွင့်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၂

မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အထူးရန်ပုံငွေဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် မြန်မာနိုင်ငံအပူပိုင်းဇုန်တွင် သီးနှံများပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုဖြစ်ပေါ်စေသည့် အကြောင်းရင်းများကို လေ့လာဆန်းစစ်ခြင်းစီမံကိန်းမှ စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ နည်းပညာသင်တန်းကို ယနေ့တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန တိုင်းဦးစီးမှူးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



တောင်သူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ အခမ်းအနားတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးက သီးနှံများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုကြောင့် ကျေးလက်အိမ်ထောင်စုများ၏ လူမှုစီးပွားနှင့် စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာအခြေအနေများကို သိရှိနိုင်ရန်နှင့် အပူပိုင်းဇုန်တွင် သီးနှံများ ဆုံးရှုံးမှုအပေါ်အခြေခံ၍ သင့်လျော်မည့်မဟာဗျူဟာများကို ဖော်

ထုတ်ရန် ယခုစီမံကိန်းကို ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ တောင်သူများအနေဖြင့် သင်တန်းမှ အသိပညာများကို လက်တွေ့အသုံးပြုနိုင်ရေးကြိုးပမ်းကြရန် တိုက်တွန်းလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။ နံနက်ပိုင်းတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် တံတားဦးမြို့နယ် စကားအင်းကျေးရွာ တောင်သူဦးဘိုးစိုး၏ ရေဆင်းစပ်မျိုးနေကြာ လေး

ဧကစိုက်ခင်းကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး မွန်းလွဲပိုင်းတွင် တိုင်းဒေသကြီးစိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှူးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်အဆင့် လယ်ယာကဏ္ဍဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ဝန်ထမ်းများလုပ်ငန်းခွင် ပျော်ရွှင်ရေးနှင့် ရုံးသုံးပစ္စည်းများ ကောင်းမွန်စေရေး ဆွေးနွေးရာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

တနင်္သာရီမြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ သစ်တောထိန်းသိမ်းရေး၊ ရေသယံဇာတထိန်းသိမ်းရေးနှင့် မီးခိုးမြှူငွေလျှော့ချရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဟောပြော

တနင်္သာရီ ဇန်နဝါရီ ၂၂

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး တနင်္သာရီမြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာနက သစ်တောထိန်းသိမ်းရေး၊ ရေသယံဇာတထိန်းသိမ်းရေးနှင့် မီးခိုးမြှူငွေလျှော့ချရေးဆိုင်ရာအသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို တနင်္သာရီမြို့ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ပညာရတနာခန်းမ၌ ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပသည်။

ဟောပြောပွဲတွင် တောအုပ်ကြီး ဦးကျော်မြင့်ထွန်းက သစ်တောသစ်ပင်ပြုစုထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ၊ ရေချိုကို ချွေတာသုံးစွဲရန်နှင့် ရေသယံဇာတများ ရေရှည်တည်တံ့စေရန် ရေဝေရေလဲဒေသများ ထိန်းသိမ်းရေးနည်းလမ်းများ၊ မီးခိုးမြှူငွေဖြစ်ပေါ်လာသည့်အချက်များ၊ မီးခိုးမြှူငွေအမျိုးအစားများ၊ မီးခိုးမြှူငွေ၏ဆိုးကျိုးများ၊ ကာကွယ်နိုင်သည့်နည်းလမ်းများ၊ တောမီးအန္တရာယ်နှင့် ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရေးနည်းလမ်းများနှင့် သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပြုစုထိန်းသိမ်းခြင်းကြောင့် ရာသီဥတုကောင်းမွန်လာစေခြင်း၏အကျိုးကျေးဇူးများကို အသိပညာပေးခဲ့ကာ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးနှင့် သဘာဝဝန်းကျင် တိုးတက်ကောင်းမွန်လာစေရေးအတွက် အထောက်အကူပြုစေမည့် အသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များကို ဆရာဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများထံ ဝေငှပေးကြကြောင်း သိရသည်။ နန်းသာရီ-ထိန်ဝင်း(ပြန်/ဆက်)

ဖြူးမြို့နယ်၌ ဆီထွက်ဆောင်းသီးနှံမြေပဲ၊ နှမ်း၊ နေကြာစိုက်ပျိုးမှု ပြီးစီး

ဖြူး ဇန်နဝါရီ ၂၂

ပြည်တွင်းစားသုံးဆီဖူလုံပိုလှစေရေး ဆီထွက်သီးနှံများ စိုက်ပျိုးလျက်ရှိရာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဖြူးမြို့နယ်တွင် ယခုနှစ် ဆီထွက်ဆောင်းသီးနှံများဖြစ်သည့် မြေပဲ၊ နှမ်း၊ နေကြာစိုက်ပျိုးမှု ၁၁၃၁၄ ဧက စိုက်ပျိုးရန်လျာထားပြီး ဧကပြည့်မီစွာ စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ကြောင်း စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

ဖြူးမြို့နယ်အတွင်း ဆောင်းမြေပဲစိုက်ပျိုးရာတွင် ဗီယက်နမ်မျိုးများ အပြင် အထွက်နှုန်းကောင်းသည့် မြေပဲမျိုး ဧက ၂၅၆၀၊ ဆောင်းနှမ်း

စိုက်ပျိုးရာတွင် ဆင်းရတနာ - ၃၊ ဆင်းရတနာ - ၄၊ TBL-B5-7 မျိုးများကို အဓိကထား၍ ၁၅၆၆ ဧက၊ ဆောင်းနေကြာစိုက်ပျိုးရာတွင် သီးသန့်စိုက်ပျိုးခြင်းနှင့် သီးညှပ်စိုက်ပျိုးခြင်းတို့ စိုက်ပျိုးကြပြီး ဆင်းရွှေကြာ၊ ရေဆင်း-၁ စပ်မျိုးနေကြာမျိုးများကို အဓိကထား၍ ၇၁၆၈ ဧက စုစုပေါင်း ၁၁၃၁၄ ဧကကို အောက်တိုဘာ၊ နိုဝင်ဘာလများမှ စတင် စိုက်ပျိုးခဲ့ရာ လျာထားချက်ပြည့်မီစိုက်ပျိုးနိုင်ပြီး ယခင်နှစ်များထက် ဆီထွက်နှုန်းကောင်းရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ နေမျိုးလွင်(ပြန်/ဆက်)



MSME
ပြည်ထောင်စုအဆင့် MSME ထုတ်ကုန်ပြပွဲနှင့် မြိုင်ပွဲ
၁၀-၂-၂၀၂၅ မှ ၁၄-၂-၂၀၂၅ အထိ
တပေါင်းကွင်း၊ နေပြည်တော်

ဝန်ကြီးဌာန၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ပြခန်းများ၊ အသင်းအဖွဲ့များနှင့် ပြည်တွင်းပြည်ပ ကုမ္ပဏီပြခန်းများ၊ တိုင်းရင်းသားရိုးရာ အစားအစာဆိုင်များ၊ အပူအပူ ပြခန်းပေါင်း (၈၀) ကျော် နှင့် ဖျော်ဖြေရေး အစီအစဉ်များဖြင့် ကျင်းပမည်။

○ မြန်မာဖိုက်တာမှ
ယင်းပြိုင်ပွဲတွင် တွဲဆိုင်းစုစုပေါင်း ၁၂ ပွဲ ပါဝင်မည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာ ဖိုက်တာများဖြစ်သည့် စိုးလင်းဦးနှင့် သန့်ဇင်သည် ထိုင်းဖိုက်တာများနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ရမည်ဖြစ်သည်။ ONE-170 ပြိုင်ပွဲတွင် အဓိကတွဲဆိုင်း အဖြစ် ဖယ်သတ်တိုက်စား မွေထိုင်းကမ္ဘာ့ချန်ပီယံလူပွဲတွင် ထိုင်းဖိုက်တာ တာဝန်ချိုင်းနှင့် ထိုင်းဖိုက်တာ ဆူပါဘွန်း၊ Co-Main Event များအဖြစ် ဘင်တန်ပိတ်တန်း ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံလူပွဲတွင် ဘရာဇီးဖိုက်တာ ဖာသာယီဖို နှင့် တောင်ကိုရီးယားဖိုက်တာ ကွမ်ဝန်အီ၊ အင်တာရှင်းဘင်တန်ပိတ်တန်း မွေထိုင်းကမ္ဘာ့ချန်ပီယံလူပွဲတွင် စကော့တလန်ဖိုက်တာ နီကိုနှင့် ထိုင်း ဖိုက်တာ နာဘေးလ်တို့ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်မည်ဖြစ်ပြီး အခြားစိန်ခေါ်ပွဲများ အဖြစ် ထိုင်းဖိုက်တာ ဆက်ဆန်နှင့် မြန်မာဖိုက်တာ စိုးလင်းဦး၊ ထိုင်း ဖိုက်တာ နာဘောဝနှင့် ပြင်သစ်ဖိုက်တာ ကူယာတေး၊ ထိုင်းဖိုက်တာ ဆင်ဆာမွတ်နှင့် စပိန်ဖိုက်တာ တော်ဂျူလို၊ အမေရိကန်၊ မလေးရှား ဖိုက်တာ ဂါဇာလီနှင့် လစ်သူရေးနီးယားဖိုက်တာ ဂျီဟန်၊ ဆွစ်ဇာလန် ဖိုက်တာ အာဘီဗီနှင့် ကာဇက်စတန်ဖိုက်တာ မာမီဒေါ့၊ ဘရာဇီးဖိုက်တာ မာဆယ်လိုနှင့် ဂျပန်ဖိုက်တာ မာဆာကာဇူ၊ အီရတ်ဖိုက်တာ ရှာကီနှင့် ဂျပန်ဖိုက်တာ နီအီရီ၊ ထိုင်းဖိုက်တာ ဆူရီရန်လက်ခံနှင့် မြန်မာဖိုက်တာ သန့်ဇင်၊ ဗြိတိန်ဖိုက်တာ ဟက်ဂါတေးနှင့် လစ်သူရေးနီးယားဖိုက်တာ ဂျော်ဒန်တို့ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်မည်ဖြစ်သည်။

စိုးလင်းဦးနှင့် သန့်ဇင်သည် နောက်ဆုံးထိုးသတ်သည့်ပွဲများတွင် အရေးနိမ့်ထားသဖြင့် ယခုပွဲတွင် ရလဒ်ကောင်းရယူနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းရ မည်ဖြစ်သည်။ သတင်း-ရှိုင်းထက်စော်၊ ဓာတ်ပုံ-ONE Championship

ပုသိမ်မြို့၌ လက်မှတ်ရစီးပွားရေးစာရင်းကိုင်ပညာ နှစ်နှစ်သင်တန်း ဒုတိယနှစ် သင်တန်းသား သင်တန်းသူများအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းရရှိစေရန် တွေ့ဆုံမိတ်ဆက်ပွဲကျင်းပ

ပုသိမ် ဇန်နဝါရီ ၂၂
လက်မှတ်ရစီးပွားရေးစာရင်းကိုင်ပညာ နှစ်နှစ် သင်တန်းပြီးမြောက်မည့် ဒုတိယနှစ် သင်တန်းသား သင်တန်းသူများအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ရရှိစေရန် တွေ့ဆုံမိတ်ဆက်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက သမဝါယမစာရင်းရေးစာရင်းကိုင် သက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်း(ပုသိမ်)၌ ကျင်းပ သည်။

ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်မောင် ဝင်းက သင်တန်းကျောင်းမှ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ပညာသင်နှစ် အတွက် သင်တန်းဆင်းဦးရေ ၄၉ ဦး ရှိသည့်အနက် သုံးဦးမှာ သမဝါယမကောလိပ် (ဖောင်ကြီး)သို့ ပေါင်းကူးတက်ရောက်ခွင့်ရရှိခဲ့ပြီး ကျန်သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၄၆ ဦးတို့မှာ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း အနေဖြင့် ကုမ္ပဏီများ၊ ဟိုတယ်လုပ်ငန်းများ၊ အရောင်း



ဆိုင်များနှင့် စတိုးဆိုင်များ၊ စက်ရုံများ၊ အစိုးရဌာန များ၊ ကိုယ်ပိုင်လုပ်ငန်းများနှင့် အခြားသောလုပ်ငန်း များတွင် ဝင်ရောက်လုပ်ကိုင်နေကြသည်ကို တွေ့ရ ကြောင်း၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုရရှိ လာသည်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး၏ GDP လည်း တိုးတက် လာမည်ဖြစ်ကြောင်း အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် သင်တန်းကျောင်းမှ ကထိကတစ်ဦး က အခြေခံပညာအလယ်တန်း (Grade-9) အောင်မြင်

ပြီး ပညာဆက်လက်သင်ယူရန် အခက်အခဲရှိသူများကို စာရင်းရေး၊ စာရင်းကိုင်ပညာဖြင့် သက်မွေးမှုလုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန်၊ သက်မွေးမှုပညာ သင်ယူ တတ်မြောက်ပြီးသူများထံမှ ထူးချွန်သူများကို သမ ဝါယမကောလိပ်များနှင့် သမဝါယမနှင့်စီမံခန့်ခွဲမှု ပညာတက္ကသိုလ်များသို့ ပေါင်းကူး၍ ဆက်လက်ပညာ သင်ယူနိုင်သည့် အခွင့်အလမ်းများ ရရှိနိုင်စေရန် ရည်ရွယ်၍ သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် သင်တန်းတွင် ပို့ချသည့်ဘာသာရပ်များအား ရှင်းလင်း တင်ပြသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံကိုယ်စားပြု ခြင်းလုံး အားကစားတွင် ထူးချွန်ဆုတံဆိပ်များ ရရှိခဲ့သော ဒုတိယနှစ်သင်တန်းသူ မှုန့်သောအား တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က ဂုဏ်ပြုဆုချီးမြှင့်ပြီး ဒုတိယနှစ် သင်တန်း သားများက သင်ကြားခဲ့ရသည့် ဘာသာရပ်များနှင့် အကျိုးကျေးဇူးများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများနှင့် ပတ်သက်၍ တက်ရောက်လာသည့်လုပ်ငန်းရှင်များက ဆွေးနွေးပြော ကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံ(မော်လမြိုင်) ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် မောင်မယ်သစ်လွင်ကြိုဆိုပွဲ ကျင်းပ

မော်လမြိုင် ဇန်နဝါရီ ၂၂
သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာ ဝန်ကြီးဌာန အစိုးရစက်မှုလက်မှု သိပ္ပံ (မော်လမြိုင်)၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာ သင်နှစ် မောင်မယ်သစ်လွင်ကြိုဆို ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ပိုင်းက မော်လမြိုင်မြို့ အစိုးရ စက်မှုလက်မှုသိပ္ပံ (မော်လမြိုင်) ကျောင်းခန်းမဆောင်၌ ကျင်းပ သည်။

အခမ်းအနားတွင် မွန်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်ကြည်သိန်း က မွန်ပြည်နယ်တွင် ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးနှင့် ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ကို အထောက်အကူပြုစေနိုင်ပြီး

အရည်အချင်းပြည့်ဝသည့် အင်ဂျင် နီယာများ မွေးထုတ်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ အစိုးရစက်မှုလက်မှု သိပ္ပံ (မော်လမြိုင်)ကို ဖွင့်လှစ်ပေး ထားခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ အခြေခံ ပညာကျောင်းများနှင့် အဆင့်မြင့် ပညာကျောင်းများတွင် တက်ရောက် သင်ကြားနေသူများရှိသလို နည်း ပညာနှင့်သက်မွေးပညာ သင်ကြား လိုသူ လူငယ်လူရွယ်များအတွက် နည်းပညာနှင့် သက်မွေးပညာ ကဏ္ဍသည် အထူးအရေးပါသည် ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ မောင်မယ်တို့သည် မိမိဒေသအတွင်း အမှန်တကယ် အသုံးချရန်လိုအပ်နေသည့် နည်း

ပညာနှင့် သက်မွေးပညာရပ်များ ကို အကျိုးရှိရှိ အသုံးချနိုင်ရန် ကြိုးစား အားထုတ်ရန်လိုအပ်ပြီး ပြည်နယ်အတွက် အားကိုးရမည့် အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင် လူတော်၊ လူကောင်းများ ဖြစ်လာ အောင် ကြိုးစားအားထုတ်ကြ စေလိုကြောင်း အမှာစကားပြော ကြားသည်။

ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံ နှုတ်ဆက်
ထို့နောက် အစိုးရစက်မှုလက်မှု သိပ္ပံ(မော်လမြိုင်) ကျောင်းအုပ် ကြီးက ကျောင်းနှင့်ပတ်သက် သည့် အကြောင်းအရာများကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး အစိုးရစက်မှု



လက်မှုသိပ္ပံ (မော်လမြိုင်)မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက တေးသရုပ်ဖော် အကအလှများ၊ တိုင်းရင်းသားရိုးရာအကများဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီး သိပ္ပံ(မော်လမြိုင်)မှ မောင်မယ် သစ်လွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံ နှုတ်ဆက်ကြောင်း သိရသည်။ စည်သူ(ပြန်/ဆက်)

ကန်ကြီးထောင့်မြို့နယ် အလက မဂ္ဂကျွန်း၌ မီးငြိမ်းသတ်မှု လက်တွေ့သရုပ်ပြ

ကန်ကြီးထောင့် ဇန်နဝါရီ ၂၂
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကန်ကြီးထောင့်မြို့နယ်၌ မီးဘေး အန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်တားဆီးရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲနှင့် လက်တွေ့သရုပ်ပြခြင်းများကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက မဂ္ဂကျွန်းကျေးရွာ အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးမျိုးမြင့်စိုးက မီးဘေးအန္တရာယ်

ကြုံတွေ့လာပါက မီးသတ်ဆေးဘူးဖြင့် မီးငြိမ်းသတ်ရာ၌ မီးသတ်ဆေး ဘူးအား အသုံးပြုနည်းများကို စနစ်တကျရှင်းလင်းပြောကြားကာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား မီးဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ် တားဆီးရေး ဉာဏ်စမ်းပေးဇွဲများ မေးမြန်းပြီး ဆုရရှိသူများအား ဆုများပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူးနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက

မဂ္ဂကျွန်းကျေးရွာ အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်းရှိ ဆရာ ဆရာမ များနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၂၇၄ ဦးတို့အား မီးသတ် ဆေးဘူးကို အသုံးပြု၍ မီးငြိမ်းသတ်နည်း၊ ရေစိုအဝတ်ဖြင့် ဖုံးအုပ် ငြိမ်းသတ်နည်းနှင့် မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်များဖြင့် မီးငြိမ်းသတ်နည်းများကို လက်တွေ့သရုပ်ပြသ လေ့ကျင့်ပေးကြရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ က ပူးပေါင်းပါဝင်လေ့ကျင့်ကြကြောင်း သိရသည်။

ကျော်ဇင်စိုး (ပြန်/ဆက်)



(၅၃) ကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေးဆိုင်ရာသုတေသနညီလာခံ တတိယနေ့ ဆက်လက်ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၂
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ကြီးမှူးကျင်းပသော (၅၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေးဆိုင်ရာသုတေသနညီလာခံ တတိယနေ့ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့နယ် အမှတ်-၅ ဇီဝကလမ်းရှိ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်)၌ ဆက်လက်ကျင်းပရာ သုတေသနစာတမ်းရှင်းများက သုတေသနစာတမ်း ၁၀ စောင်ကို ဖတ်ကြားတင်ပြကြသည်။

မှ အထွေထွေသမားတော်နှင့် ဘွဲ့လွန်သင်တန်းသူများ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် သုတေသနမှူးများက ဖတ်ကြားတင်သွင်းကြပြီး တက်ရောက်လာသူများက မေးမြန်းဆွေးနွေးအကြံပြုကြသည်။
မွန်းလွဲပိုင်းတွင် လူမှုဘဝနေထိုင်မှုနှင့် အစာအာဟာရစားသောက်မှုပုံစံများ ပြောင်းလဲလာခြင်းနှင့် အတူ မကူးစက်တတ်သောရောဂါများ ဖြစ်ပွားမှုတိုးတက်မှုများပြားလာသောကြောင့် ယင်းအပြုအမူများကို ဖော်ထုတ်ခြင်းဖြင့် ကျန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်သော လူမှုဘဝတိုးတက်လာစေရန်ရည်ရွယ်၍ ကျန်းမာရေးပြဿနာဖြစ်စေနိုင်သည့် အချက်အလက်များ ဖော်ထုတ်ခြင်းဖြင့် ကျန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်သော လူမှုဘဝမြှင့်တင်စေရန် ဆောင်ရွက်ခြင်း (Promo-

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန
(၅၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေးဆိုင်ရာသုတေသနညီလာခံ
၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၀ ရက်မှ ၂၄ ရက်
ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်) အမှတ်(၅)၊ ဇီဝကလမ်း၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့

ting a Healthy Lifestyle Addressing Health Risk Behaviors) ပညာရပ်ဆိုင်ရာ နှီးနှောဖလှယ်ပွဲကို ကျင်းပသည်။
နှီးနှောဖလှယ်ပွဲတွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(ငြိမ်း) ဒေါက်တာရဲတင့်လွင်က အထိုင်လျှော့ပါ၊ များများလှုပ်ရှားပါ၊ လေ့ကျင့်ခန်းသည်ဆေးဖြစ်သည် ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာ သီတာဝင်းက မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ဆေးရွက်ကြီးထိန်းချုပ်ရေး ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန ပြည်နယ်ကျန်းမာရေးညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာထွန်းညွန့်ဦးက လိင်မှတစ်ဆင့် ကူးစက်တတ်သောရောဂါများနှင့် HIV ရောဂါကို

ကာကွယ်ခြင်းဖြင့် ကျန်းမာရေးကိုထိန်းသိမ်းခြင်း ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဆေးတက္ကသိုလ်(၂) (ရန်ကုန်) တွဲဖက်ပါမောက္ခ ဒေါက်တာမျိုးကျော်သူက ကျန်းမာရေးထိခိုက်စေသော အပြုအမူများကို ဖြေရှင်းနိုင်သော လူနေမှုပုံစံများအား စိတ်ကျန်းမာရေး ရှုထောင့်မှ တင်ပြခြင်း ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာကြေးမုံထွေးက အာဟာရသည် ကလေးဘဝမှ အသက်အရွယ်ကြီးသူများအထိ ကျန်းမာရေးကို မည်ကဲ့သို့ထောက်ပံ့ပေးပြီး အန္တရာယ်ရှိသော အပြုအမူများကို မည်ကဲ့သို့ ကာကွယ်ပေးခြင်း ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း ဖတ်ကြားတင်သွင်းကြပြီး တက်ရောက်လာသူများက မေးမြန်းဆွေးနွေး အကြံပြုခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

နတ်တလင်းမြို့နယ်၌ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ဓာတ်အားပျောက်ဆုံးမှုလျော့နည်းပျောက်ရေး ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး



နတ်တလင်း ဇန်နဝါရီ ၂၂
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး နတ်တလင်း မြို့နယ်၌ မြို့နယ်လျှပ်စစ်ဓာတ် အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်းမှ လျှပ်စစ်

အန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးနှင့် ဓာတ်အားပျောက်ဆုံးမှုလျော့နည်း ပျောက်ရေးအတွက် ကွင်းဆင်း စစ်ဆေး ဆောင်ရွက်ခြင်းကို ဝေဖန်ပြောကြားခြင်းကို
အဆိုပါ စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခြင်းကို သာယာဝတီခရိုင် လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာ ဦးဇော်မျိုးနိုင် ဦးဆောင်၍ နတ်တလင်းမြို့နယ် လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာ ဦးဇော်ဝင်းဌေးနှင့် ဝန်ထမ်းများက ဌာနပိုင် ထရန်စဖော်မာများ၊ ပုဂ္ဂလိကပိုင် ထရန်စဖော်မာများ၊ ပါဝါမီတာနှင့် အိမ်သုံးမီတာများအား စစ်ဆေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဝေဖန်ပြောကြားခြင်းကို



ဒလမြို့နယ်နှင့် ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်တို့ရှိ သံဃာတော်များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၂
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒလမြို့နယ် တိုးတက်ကန်(တောင်) ကျေးရွာရှိ သံဃာတော်များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများအား ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်လှည့်ဆေးကုသရေးအဖွဲ့က အဆိုပါကျေးရွာရှိ ဒဂုံဇရာရာမကျောင်းတိုက်ဓမ္မာရုံ၌ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။
ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးရာတွင် ဆေးကုသရေးအဖွဲ့က သံဃာတော် ငါးပါးနှင့် ဒေသခံပြည်သူ ၁၅၀ တို့အား အရိုးအကြောရောဂါ၊ ခွဲစိတ်ကုသမှုဆိုင်ရာရောဂါ၊ ကလေးရောဂါ၊ နား/နှာခေါင်း/လည်ချောင်းရောဂါ၊ မျက်စိရောဂါ၊ အရေပြားရောဂါ၊ အထွေထွေရောဂါတို့

နှင့်ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။
အလားတူ အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်လှည့်ဆေးကုသရေးအဖွဲ့က မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ် ဘော်ကျေးရွာရှိ မေတ္တာစွမ်းရည် ဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းတိုက် ဓမ္မာရုံ၌ သံဃာတော် ငါးပါးနှင့် ဒေသခံပြည်သူ ၂၇၈ ဦးတို့အား သွေးတိုးရောဂါ၊ အဆစ်အမျက်ရောင်ရောဂါ၊ ဆီးချို/သွေးချို ရောဂါ၊ ကလေးရောဂါ၊ သားဖွားမီးယပ် ရောဂါ၊ အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာရောဂါ၊ မျက်စိရောဂါ၊ သွေးနှင့် ခံတွင်းရောဂါ၊ ခွဲစိတ်ကုသမှုဆိုင်ရာရောဂါ၊ အထွေထွေရောဂါတို့နှင့်ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးကုသပေးခြင်း၊ ECG စက်၊ Ultrasound စက်တို့ဖြင့် ရောဂါရှာဖွေစစ်ဆေးသပ်စစ်ဆေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးပေးပြီး ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသရန် လိုအပ်သူများအား နယ်မြေခံတပ်မတော်ဆေးရုံသို့ တက်ရောက်ကုသနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးသည်။
ယင်းသို့ဆောင်ရွက်နေမှုများကို သက်ဆိုင်ရာ နယ်မြေခံတပ်မတော်များမှ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှု အားပေးပြီး လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

သုံးခွမြို့နယ်၌ ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်း ဂဝံလမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၂
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သုံးခွမြို့နယ် သရောတောကျေးရွာတွင် တိုင်းဒေသကြီး ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၁၇၈ ဒသမ ၇၇၀ သန်းဖြင့် တင်ဒါအောင် Myanmar Golden Star Development L.,td က လက်ပန်-နန်းခဲလဲ-စစ်ကိုင်းစုနှင့် သရောတောကျေးရွာ ဆက်သွယ်သည့်လမ်းအား တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ အဆိုပါလမ်းအား အကျယ် ၂၂ ပေ ရရှိအောင် မြေသားခင်းလမ်း လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပြုပြင်ပြီး ဂဝံလမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှု လုပ်ငန်းခွင်သို့ သုံးခွမြို့နယ် ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေး ဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ(မြို့ပြ) ဒေါ်အေးအေးမွန်နှင့် အဖွဲ့က ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။
အဆိုပါ ကျေးရွာကုန်ထုတ်လမ်းပြီးသွားပါက လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ကောင်းမွန်ပြီး သွားလာရေး အဆင်ပြေကာ

သရောတောကျေးရွာမှ အိမ်ခြေ ၃၇၆ အိမ်၊ လူဦးရေ ၁၄၅၀ တို့၏ ကေ ၃၁၂၂ မှ လယ်ယာထွက်ကုန် ပစ္စည်းများကို ဈေးကွက်အတွင်းသို့ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ တင်ပို့ရောင်းချနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ကိုကျော်(သုံးခွ)



အမေရိကန်ဒေါ်လာ ဘီလီယံ ၅၀၀ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမည့် ဉာဏ်ရည်တုနည်းပညာ အခြေခံအဆောက်အအုံတစ်ခု တည်ဆောက်မည်

ဝါရှင်တန် ဇန်နဝါရီ ၂၂
အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရမ်သည် နိုင်ငံအတွင်း ဉာဏ်ရည်တုနည်းပညာ အခြေခံအဆောက်အအုံတည်ဆောက်ရန်အတွက် စတားဂိတ် အမည်ရှိ စီမံကိန်းတစ်ခုကို စတင်ရန် ယမန်နေ့တွင် ကြေညာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နည်းပညာကုမ္ပဏီများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် အဆိုပါဖက်စပ်လုပ်ငန်းတွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၀၀ ဘီလီယံ

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် အလုပ်အကိုင်ပေါင်း ၁၀၀၀၀၀ ကျော်ကို ချက်ချင်း ဖန်တီးပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ဒေါ်နယ်ထရမ်က ပြောကြားသည်။

Soft Bank Group အမှုဆောင်အရာရှိချုပ် ဆန်မာဆာယိုရှိ OpenAI အမှုဆောင်အရာရှိချုပ် ဆမ်အော်မန်နှင့် Oracle ဥက္ကဋ္ဌလာရေးအယ်လီဆွန်တို့သည် ဒေါ်နယ်ထရမ်၏ ကြေညာချက်တွင် ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အမေရိကန် နည်းပညာကုမ္ပဏီကြီးဖြစ်သည့် မိုက်ခရိုဆော့ဖ်နှင့် တစ်ပိုင်းလျှပ်ကူးပစ္စည်းများထုတ်လုပ်သည့် နာဗီးဒီးယားကုမ္ပဏီတို့သည် အဆိုပါစီမံကိန်းအထောက်အကူပြုပေးရန်အတွက် နည်းပညာဆိုင်ရာ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုများကို ပံ့ပိုးပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

၎င်း၏ပထမဆုံးသော ဒေတာစင်တာများကို တက္ကဆက်ပြည်နယ်၌ တည်



ဆောက်နေပြီဖြစ်ကြောင်း စတားဂိတ်စီမံကိန်း၏ ကြေညာချက်အရ သိရသည်။ အဆိုပါစီမံကိန်းသည် အမေရိကန်နည်းပညာသမိုင်းတစ်လျှောက် အကြီးမားဆုံးနှင့် အထင်ရှားဆုံးသော ဉာဏ်ရည်တုနည်းပညာ အခြေခံအဆောက်အအုံစီမံကိန်းဖြစ်ကြောင်း ဒေါ်နယ်ထရမ်က ပြောကြားသည်။

ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချီကောဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်



ကျူးဘားနိုင်ငံအား အကြမ်းဖက်မှုများ၌ ငွေကြေးထောက်ပံ့သည့်နိုင်ငံများစာရင်းတွင် အမေရိကန်က ထည့်သွင်းသတ်မှတ်ခြင်းကို ရှုတ်ချဟု ဗင်နီဇွဲလားပြောကြား

ကာရာကတ် ဇန်နဝါရီ ၂၂
ကျူးဘားနိုင်ငံအား အကြမ်းဖက်မှုများ၌ ငွေကြေးထောက်ပံ့သည့် နိုင်ငံများစာရင်းတွင် အမေရိကန်သမ္မတထရမ်က ထည့်သွင်းသတ်မှတ်ခဲ့ခြင်းအပေါ် ရှုတ်ချကြောင်း ဗင်နီဇွဲလားအစိုးရက ယနေ့ပြောကြားသည်။

၎င်းဆောင်ရွက်ချက်သည် နိုင်ငံတကာဥပဒေနှင့် ညီညွတ်မှုမရှိဘဲ ရန်လိုသည့် တစ်ဖက်သတ်ဆန်သော ဆုံးဖြတ်ချက်ဖြစ်ကြောင်း နှင့်အမေရိကန်၏ယခုဆောင်ရွက်ချက်ကြောင့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ

ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးလုပ်ငန်းများ နှောင့်နှေးစေကြောင်း ဗင်နီဇွဲလားနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

ကျူးဘားနိုင်ငံ၏ အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်ဆိုင်မှုကို လေးစားခြင်းမရှိဘဲ အကြမ်းဖက်မှုများအား ငွေကြေးထောက်ပံ့သည့် ဟူသော စွပ်စွဲချက်ဖြင့် ကျူးဘားနိုင်ငံကို ပိတ်ဆို့အရေးယူမည့် အမေရိကန်၏ တရားမျှတမှုမရှိသည့် ဆောင်ရွက်ချက်ကို ရှုတ်ချကြောင်း နှင့် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိ အစိုးရများနှင့်

ပြည်သူများကပါ ၎င်းဆောင်ရွက်ချက်ကို ပူးပေါင်းရှုတ်ချရန် လိုအပ်ကြောင်း ဗင်နီဇွဲလားနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ခေတ်သစ်နယ်ချဲ့ပုံစံဖြင့် ကျူးဘားနိုင်ငံအား ပိတ်ဆို့အရေးယူရန် ဆောင်ရွက်ခြင်းအပေါ် ဗင်နီဇွဲလားနိုင်ငံက ကျူးဘားနိုင်ငံနှင့် လက်တွဲ၍ တွန်းလှန်သွားမည်ဟု ဗင်နီဇွဲလားနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာဘာသာပြန် -စိုးသူရ

တူကီယိုနိုင်ငံ၌ နှင်းလျှောစီးအပန်းဖြေခန်းရှိ ဟိုတယ်တစ်လုံး မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား၊ ၇၅ ဦး အနည်းဆုံး သေဆုံး

အန်ကာရာ ဇန်နဝါရီ ၂၂
တူကီယိုနိုင်ငံ အနောက်မြောက်ပိုင်း ဘိုလုပြည်နယ်ရှိ နှင်းလျှောစီးအပန်းဖြေခန်းတစ်ခု၌ ဟိုတယ်တစ်လုံး မီးလောင်ခဲ့ရာ ၇၅ ဦး အနည်းဆုံး သေဆုံးပြီး ၅၀ ကျော် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း တူကီယိုအစိုးရအရာရှိများ၏ပြောကြားချက်ကို ကိုးကား၍ ဒေသတွင်းမီဒီယာများက ယနေ့သတင်းဖော်ပြသည်။

ဟိုတယ်သည် အထပ်ပေါင်း ၁၂ ထပ်ရှိပြီး သစ်သားဖြင့်ပြုလုပ်ထားသည့် အဆောက်အအုံတစ်ခုဖြစ်သည်။

အခင်းဖြစ်ပွားရာ ဇန်နဝါရီ ၂၁ ရက် ဒေသစံတော်ချိန်နံနက် ၃ နာရီ ၂၇ မိနစ်တွင် အထပ် ၁၂ ထပ်တွင် ရှိသည့် စားသောက်ခန်းမှ မီးစတင်လောင်ကျွမ်းခဲ့ပြီး အခြားအထပ်များသို့ ကူးစက်လောင်ကျွမ်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မီးသတ်သမားများသည် ၁၂ နာရီကျော်ကြာ မီးငြိမ်းသတ်ခဲ့ရကြောင်း သိရသည်။

မီးလောင်ကျွမ်းမှုဖြစ်ပွားစဉ်အတွင်း အဆိုပါဟိုတယ်၌တည်းခိုသည့် ဧည့်သည် ၂၃၀ ကျော်ရှိသည်။

မြို့တော် အန်ကာရာနှင့် အစွတန်ဘူလ်တို့မှ မိသားစုအများအပြား နှင်းလျှောစီးရန်လာရောက်ချိန်ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။

မီးလောင်ကျွမ်းမှုမှ လွတ်မြောက်ရန်အတွက် တည်းခိုသည့်ဧည့်သည်အချို့သည် ပြတင်းပေါက်မှ ခုန်ချခဲ့ကြောင်းနှင့် အဆိုပါဟိုတယ်သည် ချောက်ကမ်းပါးတွင် တည်ရှိသည့်အတွက် မီးငြိမ်းသတ်ရန် ခက်ခဲကြောင်း တာဝန်ရှိသူများက ဆိုသည်။

ဟိုတယ်ပိုင်ရှင်အပါအဝင် ကိုးဦးကို ဖမ်းဆီးထားပြီး မီးလောင်မှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ဒေသတွင်း မီဒီယာများက ဖော်ပြသည်။

ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချီကောဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်

လာအိုနိုင်ငံ၌ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များကြောင့် ယမန်နှစ်အတွင်း နိုင်ငံသား ၂၇၀၀၀၀ကျော် ထိခိုက်ခံစားခဲ့ရ

ဗီယံကျန်း ဇန်နဝါရီ ၂၂
လာအိုနိုင်ငံ၌ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များကြောင့် ယမန်နှစ်အတွင်း နိုင်ငံသား ၂၇၀၀၀၀ကျော် ထိခိုက်ခံစားခဲ့ရပြီး ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုတန်ဖိုး ကပ် ၆ ထရီလီယံရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံအတွင်း ယမန်နှစ်က မုန်တိုင်းများတိုက်ခတ်ခြင်း၊ တောမီးလောင်ခြင်း၊ မိုးကြိုးပစ်ခြင်း၊ ရေကြီးရေလျှံမှုများ ဖြစ်ပွားခြင်း၊ မြေပြိုခြင်း၊ မိုးခေါင်ရေရှားခြင်းနှင့် တို့ကြောင့် ၁၄၇ ခုရှိ ကျေးရွာ ၁၇၃၀ တွင်နေထိုင်သည့် အိမ်ထောင်စု

၅၈၇၅၃ စု ထိခိုက်ခဲ့ရသည်။ သဘာဝဘေးဆိုင်ရာဖြစ်စဉ်များအတွင်း ၁၇ ဦး သေဆုံးပြီး ၅၈ ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိကာ အိမ်ခြေအများအပြား ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း လာအိုတပ်မတော်ရုပ်မြင်သံကြားဌာနက ပြောကြားသည်။

ရေကြီးရေလျှံမှုနှင့် မြေပြိုမှုများအတွင်း အမျိုးသားအဝေးပြေးလမ်းမ ၃၂ခု၊ ပြည်နယ်အဆင့်အဝေးပြေးလမ်းမ ၄၆ ခု၊ ခရိုင်အဆင့် အဝေးပြေးလမ်းမ ၈၂ ခု၊ ကျေးလက်လမ်း ၁၉၅ ခု၊ တံတား ၃၁ စင်း ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည်။ ထို့ပြင် သီးနှံစိုက်ပျိုးမြေ ၄၁၀၂၇

ဟက်တာအပါအဝင် ကျွဲ၊ နွား၊ တိရစ္ဆာန် ၄၃၄၉ ကောင်၊ စာသင်ကျောင်း ၁၂၆ကျောင်းနှင့် ကျန်းမာရေးစင်တာ ရှစ်ခုတို့ ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည်။ နိုင်ငံအတွင်းရှိ ဟူအက်ပန်၊ လောင်နန်သက်နှင့် လန်ပရာဗမ်ပြည်နယ်များတွင် သဘာဝဘေးများကြောင့် ထိခိုက်မှုအများအပြားဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေရသည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် အစိုးရက ဗဟိုအဆင့် သဘာဝဘေးစီမံခန့်ခွဲရေးရန်ပုံငွေတွင် ထပ်ဆောင်းရန်ပုံငွေ ထပ်တိုးအတည်ပြုခဲ့ပြီး သဘာဝဘေးစီမံခန့်ခွဲရေး ကော်မတီများ၏ လုပ်ငန်းများ ထိရောက်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အားပေးဆောင်ရွက်နေသည်။



ထို့ပြင် သဘာဝဘေးဆိုင်ရာ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုခန့်မှန်းရေး အဖွဲ့များကိုလည်း ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး သဘာဝဘေး ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးစနစ်မြှင့်တင်ရေး ဆောင်ရွက်နေကြောင်းသိရသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာဘာသာပြန်-စိုးသူရ

တရုတ်နိုင်ငံ၌ အင်တာနက်အသုံးပြုသူ ၁ ဒသမ ၁ ဘီလီယံရှိလာ

ပေကျင်း ဇန်နဝါရီ ၂၂
တရုတ်နိုင်ငံ၌ အင်တာနက်အသုံးပြုသူဦးရေသည် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် ၁ ဒသမ ၁ ဘီလီယံအထိ ရှိလာပြီး ယခင်နှစ်ထက် ၁၆ ဒသမ ၀၈ သန်း တိုးလာကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံ အင်တာနက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး စက်မှုလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အစီရင်ခံစာတစ်ရပ်အရ သိရသည်။

တရုတ်အင်တာနက်ကွန်ရက် သတင်းအချက်အလက်စင်တာ၏ အစီရင်ခံစာအရ တရုတ်နိုင်ငံတွင်

အင်တာနက်အသုံးပြုသူအရေအတွက်သည် ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် ၇၈ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လက်ရှိတွင် တရုတ်နိုင်ငံသည် ၎င်း၏ အင်တာနက် အသုံးပြုမှုများ ပြည့်နှက်နေသော ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံး အင်တာနက်ကွန်ရက်တစ်ခုဖြစ်လာကြောင်း အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြထားသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာဘာသာပြန်-အောင်ကျော်ကျော်

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ဒေသဆိုင်ရာခရီးသွားလုပ်ငန်းကော်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

ထားဝယ် ဇန်နဝါရီ ၂၂ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ဒေသဆိုင်ရာခရီးသွားလုပ်ငန်းကော်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၅)ကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ထားဝယ်မြို့ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



အသစ် ၂၇ ခု၊ ဧည့်လမ်းညွှန်လုပ်ငန်း လိုင်စင်အသစ်သုံးခု၊ ဒေသဆိုင်ရာ ဧည့်လမ်းညွှန် လုပ်ငန်းလိုင်စင် ၅၅ ခု၊ ဟိုတယ်လုပ်ငန်းလိုင်စင် သက်တမ်းတိုးခြင်း ၄၀၊ အဆင့်မြင့် တည်းခိုရိပ်သာ လုပ်ငန်းလိုင်စင်

သူများ၊ စားသောက်ဆိုင်များနှင့်ပါ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပြီး အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် သွားကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ပြည်တွင်းသာမက ပြည်ပမှ ဝင်ရောက်လာသော ခရီးသွား ဧည့်သည်များကို ပြည့်စုံကောင်းမွန် သည့် ဝန်ဆောင်မှုများဆောင်ရွက် ပေးရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ တက် ရောက်လာသော ကော်မတီဝင် များအနေဖြင့် ဝိုင်းဝန်းအကြံပြု ဆွေးနွေးပေးကြရန် လိုအပ်ပြီး ဆွေးနွေးချက်များအပေါ် ရှေ့ဆက် ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ ကိုလည်း ပူးပေါင်းအကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြား သည်။

* MFF မှ အသင်းက ၁၅ မှတ်ဖြင့် ဦးဆောင်နေပြီး 7 Dragon အသင်းက ၁၃ မှတ်၊ JZ Yangon အသင်းက ၁၂ မှတ်၊ Pacific Sun Far အသင်းနှင့် Black Cross အသင်း တို့က ၁၀ မှတ်စီ၊ KKY အသင်းက ရှစ်မှတ်၊ ရွှေပြည်သာယူနိုက်တက်အသင်းက ခုနစ်မှတ်၊ YCDC Marga Youth အသင်း၊ Gold Dream အသင်းနှင့် လက်ဝဲသုန္ဒရအသင်းတို့က မြောက်မှတ်စီ၊ Maryar အသင်းက ငါးမှတ်၊ 7 Brother အသင်းက သုံးမှတ် ရရှိထားသည်။

သတင်း-ကိုညီလေး ဓာတ်ပုံ-MFF

သံစဉ်ချိုမြေရာမညအလှ တေးဂီတဖျော်ဖြေပွဲကို မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြားမှ ထုတ်လွှင့်ပြသမည်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၂ မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား အနေဖြင့် ပြည်သူများ အပန်းပြေစေရန်နှင့် စိတ်ခွန်အားသစ်များ ရရှိနိုင်ရန်ရည်ရွယ်ပြီး Friday Night Live Show တေးဂီတဖျော်ဖြေပွဲများဖြင့် ဆန်းသစ်တင်ဆက်မှု တွင် (၇၈)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ကို ကြိုဆို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် များမှ နာမည်ရ တိုင်းရင်းသားတေးသံရှင်များက ပွဲစဉ် ခုနစ်ပွဲဖြင့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၇ ရက်မှ ၂၀၂၅ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက်နေ့အထိ အပတ်စဉ် သောကြာနေ့ညတိုင်း ဖျော်ဖြေတင်ဆက်လျက်ရှိရာ ပွဲစဉ်(၅)ဖြစ်သည့် သံစဉ်ချိုမြေရာမညအလှ တေးဂီတ ဖျော်ဖြေပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက် (သောကြာနေ့)ည ၉ နာရီခန့်တွင် မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား၏ MRTV-HD Channel မှ တိုက်ရိုက် (Live) ထုတ်လွှင့် ပြသမည်ဖြစ်သည်။

တိုင်းရင်းသား/တိုင်းရင်းသူ တေးသံရှင်များဖြစ်ကြ သည့် နိုင်ကျန်ရစ်၊ နိုင်ဖွဲ့ဟန်မွန်၊ မင်းအောင်ထူး၊ မင်းသက္က၊ မန်ကန်စွမ်း၊ မိမြသန်း၊ ပဉ္စမီ၊ ဂီဂီနန်နှင့် မိနွန်ထောတို့က မွန်တိုင်းရင်းသားတို့၏ အမျိုး တာသား၊ စာပေအနုပညာ၊ ယဉ်ကျေးမှုများအပေါ် ချစ်ခင်မြတ်နိုးထိန်းသိမ်းမှု၊ လည်ပတ်စရာကောင်းမွန် သည့် ရာမညမြေ၏သာယာလှပမှုတို့အား မွန်ရိုးရာ သံစဉ်များနှင့် ပေါင်းစပ်ဖော်ကျူးထားသည့် တေးသီချင်းကောင်းများကို မြန်မာ့အသံတေးဂီတ အဖွဲ့၏ တီးခတ်မှုနှင့်အတူ မွန်၊ ဗမာ နှစ်ဘာသာဖြင့် သီဆိုဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြမည်ဖြစ်သည်။



တိုင်းရင်းသားများ စည်းလုံးအားဖြင့် လက်တွဲမပျက် ရှေ့သို့ဆက်

သတင်းစဉ်

Table with columns for Fuel (ဇန်နဝါရီ), ၂၃-၁-၂၀၂၅, and ၂၃-၁-၂၀၂၅. It contains fuel prices for 92 Ron, 95 Ron, HSD (500 ppm), HSD (50 ppm), and HSD (10 ppm) across various regions like Mandalay, Bhamo, etc.

သရက်မြို့၌ ကျောင်းကျန်းမာရေး ကော်မတီအစည်းအဝေး ကျင်းပ

သရက် ဇန်နဝါရီ ၂၂ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်မြို့၌ ၂၀၂၄- ၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် ခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့် ကျောင်းကျန်းမာရေးကော်မတီ အစည်းအဝေး နှင့် ကျောင်းတွင်း အာဟာရကျွေးမွေးခြင်း လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကို ယမန်နေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ခရိုင်ပြည်သူ့ဆေးရုံ အစည်းအဝေးခန်းမ ၌ ကျင်းပသည်။



မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။ (၂) သုံးစွဲသူမိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေး တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

၀၆၇- ၄၁၁၃၇၃၊ ၀၉-၂၅၄၆၂၅၄၇၇ ၀၆၇- ၄၁၁၂၈၂၊ ၀၉-၇၇၅၂၉၃၆၂၃ စက်သုံးဆီတင်သွင်းသိုလှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက ချီးမြှင့်သည့် ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ ဆက်ကပ်ချီးမြှင့်အပ်နှင်း

ဘားအံ ဇန်နဝါရီ ၂၂

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက ၂၀၂၅ ခုနှစ် (၇၇)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းရာတွင် ပါဝင်ခဲ့သော ကရင်ပြည်နယ်မှ ဆရာတော်ကြီးနှစ်ပါးအား ယနေ့မုန်းလွဲ ၂ နာရီက ဘားအံမြို့ ဇွဲကပင်ခန်းမ၌ ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က သီရိပျံချီဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့ကို ဆက်ကပ်ချီးမြှင့်အပ်နှင်းသည်။

ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့ ဆက်ကပ်ခြင်းမင်္ဂလာအခမ်းအနားသို့ မြိုင်ကြီးငူဆရာတော်ဘုရားမှ ဦးစီးပဓာန နာယက ဒုတိယမြိုင်ကြီးငူဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဉာဏိက၊ လမင်းပရိယတ္တိစာသင်တိုက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တကေသရီနှင့် ကရင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် သီရိပျံချီဦးစောမြင့်ဦး၊ ပြည်နယ်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ နာယက၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်နယ်အဆင့်



ဌာနဆိုင်ရာ၊ ဆရာတော်ကြီးများ၏ တပည့်ဒါယကာ ဒါယိကာမများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ နမောတဿ သုံးကြိမ်ရွတ်ဆိုဘုရားကန်တော့၍ အခမ်းအနားကိုဖွင့်လှစ်ပြီး ဒုတိယ

မြိုင်ကြီးငူဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဉာဏိကထံမှ ငါးပါးသီလခံယူဆောင်တည်ကြကာ ဆရာတော်အရှင်သူမြတ်တို့ထံမှ ပရိတ်တရားတော်များကို နာယူကြည်ညိုကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က သာသနာရေးဆိုင်ရာများ လျှောက်ထားတင်ပြပြီး နိုင်ငံတော် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းသာယာပြောရေးစွမ်းစွမ်းတံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်တော်မူခဲ့သည့်အတွက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မမင်းအောင်လှိုင်မှ ချီးမြှင့်သည့် သီရိပျံချီဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့ ရရှိသော မြိုင်ကြီးငူနန်းဦးဘေးမဲ့ကျောင်းတိုက် ဦးစီးပဓာန နာယက ဒုတိယမြိုင်ကြီးငူဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တဉာဏိကနှင့် လမင်းပရိယတ္တိစာသင်တိုက် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တကေသရီတို့အား ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့တံဆိပ်များ ဆက်ကပ်အပ်နှင်းသည်။

ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ တပည့်ဒါယကာ ဒါယိကာမများက ဆရာတော်ကြီးနှစ်ပါးတို့အား လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများနှင့် နဝကမ္မအလှူငွေများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြကြောင်း သိရသည်။

စောမျိုးမင်းသိန်း(ပြန်/ဆက်)

တပ်မတော်မြစ်တွင်းသွား ဆေးရုံရေယာဉ်(ရွှေပုဇွန်)နှင့် မြစ်ရေယာဉ်(စကု)တို့ ကျိုက်လတ်မြို့နယ် ပတုတ်ကျေးရွာရှိ ဒေသခံပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်



နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၂

ဧရာဝတီ မြစ်ကြောင်းတစ်လျှောက်ရှိဒေသခံပြည်သူများအား ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးရန်အတွက် တပ်မတော်မြစ်တွင်းသွား ဆေးရုံရေယာဉ် (ရွှေပုဇွန်)၊ မြစ်ရေယာဉ်(စကု)တို့နှင့်အတူ လိုက်ပါလာသည့် တပ်မတော်မှ ပါရဂူများ၊ ဆေးမှူးများ၊ သူနာပြုများပါဝင်သော နယ်လှည့်အထူးကု ဆေးအဖွဲ့သည် ဇန်နဝါရီ ၂၁ ရက်တွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကျိုက်လတ်မြို့နယ် ပတုတ်ကျေးရွာသို့ ရောက်ရှိကြရာ နယ်မြေခံတပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ ရပ်မိရပ်ဖများ၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက သောင်းသောင်းဖြဖြ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

အဆိုပါ နယ်လှည့်အထူးကု ဆေးအဖွဲ့သည် ယနေ့တွင် ကျိုက်လတ်မြို့နယ် ပတုတ်ကျေးရွာ အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း(ခွဲ)တွင် အခြေပြု၍ အဆိုပါမြို့နှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများမှ ဒေသခံပြည်သူ ၄၉၅ ဦးတို့အား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးရာတွင် ဆေးကုသမှုဆိုင်ရာရောဂါ ၂၀၅

ဦး၊ ခွဲစိတ်ရောဂါ ၂၇ ဦး၊ သားဖွား/မီးယပ်ရောဂါ ၁၇ ဦး၊ ကလေးရောဂါ ၃၉ ဦး၊ အရိုးရောဂါ ၄၇ ဦး၊ နှာ၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်းရောဂါ ၃၂ ဦး၊ မျက်စိရောဂါ ၈၃ ဦးနှင့် သွားနှင့်ခံတွင်းရောဂါ ၄၅ ဦးတို့ကို လိုအပ်သည့် ဆေးဝါးကုသမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ၎င်းတို့အနက် အထွေထွေခွဲစိတ်လူနာ ၁၃ ဦး၊ မျက်စိခွဲစိတ်လူနာ ၃၈ ဦး၊ ဓာတ်မှန်ရိုက်လူနာ ၁၈ ဦး၊ အာထရာဆောင်းဖြင့် စမ်းသပ်စစ်ဆေးလူနာ ၃၁ ဦး၊ ECG စက်ဖြင့် နှလုံးစမ်းသပ်လူနာ ၂၉ ဦးနှင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်လူနာ ၄၉ ဦးတို့ကို ရောဂါရှာဖွေ စမ်းသပ်ကုသပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသရန် လိုအပ်သည့် လူနာ ခုနစ်ဦးတို့ကို နီးစပ်ရာတပ်မတော် ဆေးရုံများနှင့် ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ တက်ရောက်ကုသနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ယင်းသို့ဆောင်ရွက်နေမှုများကို နယ်မြေခံတပ်မှ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးကာ ဆေးကုသမှုခံယူနေသည့် ဒေသခံပြည်သူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံ၍ အားပေးစကားများ ပြောကြားကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများအပေါ်ဒေသခံပြည်သူများ၏ စကားသံများကို ယခုလို ကြားသိခဲ့ရပါသည်-

ကျွန်မအသက်က ၇၇ နှစ်ရှိပါပြီ။ မျက်စိဝေလို လာပြတာပါ။ သွေးတိုးလည်းရှိလို လာပြတာပါ။ မျက်စိခွဲစိတ်ကုပေးတယ်။ နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်းတွေလည်း ကုပေးပါတယ်။ ကလေးအထွေထွေရောဂါအတွက်လည်း ကုသပေးပါတယ်။ ကြက်ခြေနီတွေကလည်း တော်ပါတယ်။ တွဲခေါ်ပြီး လိုက်ပို့ပေးတာပါ။ အားလုံးကိုကျေးဇူးအများကြီးတင်ပါတယ်။ အသက် ရာကျော်ရည်ကြပါစေ၊ ဘုန်းကြီးကြပါစေ။

ကျွန်မ အခုမျက်လုံးခွဲထား

တာ ခြောက်လရှိပါပြီ။ နောက်ဆုံးလုံးခွဲတာပါ။ အဲဒါခြောက်လရှိတဲ့ အခါမှာ မျက်စိပွဲတွေနာလို့ အခုလာပြတာဖြစ်ပါတယ်။ ဆီးချိုလည်းရှိလို့ အဲဒါလည်းပြတာပါ။ နယ်လှည့်ဆေးကုသတဲ့ အဖွဲ့တွေရောက်မယ်ဆိုလို့ ကျေးဇူးတင်ကြည့်က ကြေညာလို့သိရပါတယ်။ ကိုယ့်မှာ ဖြစ်ပေါ်နေတဲ့ ရောဂါဝေဒနာတွေကို ကုသပေးတဲ့အတွက် ဆေးပေးတဲ့အတွက် ကျေးဇူးလည်း တင်ပါတယ်။ ဝမ်းလည်းသာပါတယ်။ ဒီသင်္ဘောကြီးမှာလာပြတာ ပထမဦးဆုံးအကြိမ် ဖြစ်ပါတယ်။ တစ်နှစ်ကို လေးငါးကြိမ်လောက် လာစေချင်ပါတယ်။ ဝေဒနာဖြစ်နေတဲ့သူတွေဟာ အခုလိုဆေးခန်းကြီး လာဖွင့်ပေးတာကို အတိုင်းထက်အလွန် ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

သတင်းစဉ်



တပ်မတော်ပင်လယ်သွားဆေးရုံရေယာဉ်(သံလွင်) တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ကျွန်းစုမြို့နယ်၊ ကျွန်းစုမြို့နှင့် အနီးဝန်းကျင်မှ ဒေသခံပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၂

တနင်္သာရီ ကမ်းရိုးတန်းဒေသတစ်လျှောက်မှ ဒေသခံပြည်သူများ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးရန် ပါရဂူများ၊ ဆေးမှူးများနှင့် သူနာပြုများပါဝင်သော နယ်လှည့်အထူးကု ဆေးအဖွဲ့များ လိုက်ပါလာသည့် တပ်မတော်ပင်လယ်သွားဆေးရုံရေယာဉ်(သံလွင်)သည် ယနေ့တွင် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ကျွန်းစုမြို့ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံးတွင် အခြေပြု၍ ကျွန်းစုမြို့နှင့် အနီးဝန်းကျင်မှ ဒေသခံပြည်သူ ၁၄၉ ဦးတို့အား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးရာတွင် ဆေးကုသမှုဆိုင်ရာရောဂါ ၆၉ ဦး၊ ခွဲစိတ်ရောဂါ ၁၀ ဦး၊ သားဖွား/မီးယပ်ရောဂါ ခြောက်ဦး၊ ကလေးရောဂါ ၂၀၊ အရိုးရောဂါ ၁၃ ဦး၊ နှာ၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်းရောဂါ တစ်ဦး၊ မျက်စိရောဂါ ၁၃ ဦးနှင့် သွားနှင့်ခံတွင်းရောဂါ ၁၇ ဦးတို့ကို လိုအပ်သည့်ဆေးဝါးကုသမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ၎င်းတို့အနက် ECG စက်ဖြင့် နှလုံးစမ်းသပ်လူနာ ၁၀ ဦးနှင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်လူနာ ၁၀ ဦးတို့ကို ရောဂါရှာဖွေစမ်းသပ်ကုသပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသရန် လိုအပ်သည့် လူနာတစ်ဦးတို့ကို နီးစပ်ရာ တပ်မတော် ဆေးရုံများသို့ တက်ရောက်ကုသနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ချောက်မြို့၌ မီးဘေးလုံခြုံရေးနှင့် မီးငြိမ်းသတ်ရေး လက်တွေ့သရုပ်ပြ

ချောက် ဇန်နဝါရီ ၂၂ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ချောက် မြို့နယ်၌ စာသင်ကျောင်းအခြေပြု မီးဘေးလုံခြုံရေး အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲနှင့် မီးငြိမ်းသတ် ရေး လက်တွေ့သရုပ်ပြသခြင်းကို ယမန်နေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲက အမှတ်(၃)အခြေခံပညာ အထက် တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။



ဦးစွာ မြို့နယ်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ ဦးစီးအရာရှိ ဦးသိန်းဇော်ဝင်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးဇော်မျိုးသန့်က မီးဘေးလုံခြုံရေး အသိပညာပေး ဆောင်ရွက်ရမည့် အချက်များ၊ မီးလောင်မှုအခြေခံ သဘောတရားများ၊ မီးငြိမ်းသတ် ခြင်းနည်းစနစ်များ၊ လျှပ်စစ်မီး လောင်မှုဖြစ်စေသည့် အကြောင်း

ရင်းများနှင့် လျှပ်စစ်ဝိုင်ယာရှော့ခံ မဖြစ်အောင် ကြိုတင်ကာကွယ်ရ မည့်နည်းလမ်းများကို ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။ ဆောင်ရွက်ခဲ့ ထို့နောက် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့များ က ကျောင်းဝင်းအတွင်းရှိ ကွင်းပြင်၌ ဆီမီးလောင်မှုအား

ဟင်္သာတမြို့ ရွှေလမင်းဆေးရုံကြီး၌ အရေးပေါ် မီးငြိမ်းသတ်ရေး လက်တွေ့သရုပ်ပြ လေ့ကျင့်

ဟင်္သာတ ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး ဟင်္သာတမြို့နယ်တွင် ယနေ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီက ရွှေလမင်း အထူးကုဆေးရုံကြီး၌ မီးဘေး အန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲနှင့် အရေးပေါ် မီးငြိမ်းသတ်ရေး လက်တွေ့သရုပ်ပြ လေ့ကျင့်ပွဲကို ကျင်းပသည်။

ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ရွှေလမင်းအထူးကု ဆေးရုံကြီးမှ ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာ တင်ထွန်းအောင်က မိမိတို့ဆေးရုံကြီး၌မီးဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင် ကာကွယ်ရေးအတွက် တပ်ဆင်ထားသော မီးဘေး အရေးပေါ် မီးငြိမ်းသတ်ရေး ပစ္စည်းများ၊ မီးသတ်ဆေးဘူးများ အသင့် တပ်ဆင်ထားရှိမှုတို့ကို ရှင်းလင်း

ဟောပြောသည်။ ထို့နောက် မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီး ဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက ဆီမီးလောင်စာ ဖြိမ်းသတ်နည်း၊ မီးသတ်ဆေးဘူးအသုံးပြု၍ အရေး ပေါ် မီးငြိမ်းသတ်နည်းများကို ဆေးရုံ ဝန်ထမ်းများနှင့်အတူ လက်တွေ့သရုပ်ပြ လေ့ကျင့်ခဲ့ကြ သည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



ဧမ္ပူသီရိမြို့နယ်ရှိ စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်များ မီးဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ဧမ္ပူသီရိ ဇန်နဝါရီ ၂၂ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဧမ္ပူသီရိမြို့နယ်အတွင်းရှိ စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်များ၌ မီးဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက

ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခဲ့

ထိုသို့စစ်ဆေးရာတွင် ဧမ္ပူသီရိမြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူးရုံးမှ မြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးရာဇာမင်းမြတ်နှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက စက်သုံး ဆီအရောင်းဆိုင်များတွင် မီးသတ်ဦးစီးဌာနက သတ်မှတ်ထားသော ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ မီးဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများ ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားခြင်း ရှိ/မရှိ၊ မီးသတ်ဆေးဘူးများ ကောင်း/မကောင်း၊ သက်တမ်းလွန် မီးသတ်ဆေးဘူးများ ရှိ/မရှိ၊ မီးသတ်ရေလှောင်ကန်များ၌ ရေများ အရန်သင့်စုဆောင်းထားရှိမှု ရှိ/ မရှိ၊ အပေါ့စားမီးငြိမ်းသတ်စက်များ အရန်သင့်ထားရှိခြင်း ရှိ/မရှိ၊ စက်သုံးဆီသိုလှောင်ကန်များ၌ စက်သုံးဆီများ စနစ်တကျ သိုလှောင် ထားရှိမှုနှင့် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးနေမှုများကို စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ပြီး တာဝန်ရှိသူများက စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်များ၌ မီးဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် လိုအပ်သည်များကို ဆက်လက်ဖြည့်တင်း ဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဟိန်းသူအောင် (ပြန်/ဆက်)

ကယားပြည်နယ် လွိုင်ကော်မြို့နယ် ရပ်ကွက်များအတွင်း မီးလောင်မှု/ မီးလန့်မှုများ မဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် မြို့နယ်မီးသတ် ဦးစီးဌာနက မီးဘေးအန္တရာယ် သတိပေးဆောင်ရွက်မှုများကို ဇန်နဝါရီ ၂၁ ရက်က ဆောင်ရွက်ကြစဉ်။ မောင်ကောင်း



ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၌ အခြေခံမော်တာစက်ချုပ်သင်တန်း ဖွင့်ပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့ သစ်(မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်ရှိ လုပ်သားကျွမ်းကျင်မှု လေ့ကျင့် ရေးသင်တန်းကျောင်း၌ ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက အခြေခံမော်တာ စက်ချုပ်သင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၅) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ကျင်းပသည်။

ပြုပြင်ခြင်းနှင့် အထည်ချုပ် သင်တန်းများကို ဖွင့်လှစ်ပို့ချ ပေးလျက်ရှိပြီး ဆောက်လုပ်ရေး လုပ်ငန်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့် သင်တန်းများကိုလည်း ဖွင့်လှစ် ပေးနိုင်ရန်စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း၊ ကျွမ်းကျင်မှုလေ့ကျင့် ရေး သင်တန်းကျောင်း (မြောက်ဒဂုံ)တွင် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် အခြေခံမော်တာ စက်ချုပ် သင်တန်းကို သင်တန်း သား ၆၇ ဦးဖြင့် ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပြီး

မြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ အဆိုပါသင်တန်းကို အလုပ် သမား ညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာန ကျွမ်းကျင်မှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဌာနခွဲမှ သင်တန်းနည်းပြ ဆရာ နှစ်ဦး၊ ပြင်ပမှ သင်တန်းနည်းပြ ဆရာတစ်ဦးတို့က သင်တန်းသား ၄၀ ကို ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက်မှ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၄ ရက်အထိ သုံးပတ် ကြာ ဖွင့်လှစ်ဆွေးနွေးပို့ချမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ မြင့်မြင့်ရီ



အာဆီယံကလပ်ပြိုင်ပွဲတွင် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်း ရှုံးပွဲထပ်မံကြုံတွေ့

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၂ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ အာဆီယံကလပ် ချန်ပီယံရှစ်ပြိုင်ပွဲ အုပ်စု(A)ပွဲစဉ် (၄)အဖြစ် မြန်မာကလပ် ရှမ်းယူနိုက် တက်အသင်းနှင့် ထိုင်းကလပ် BG ပါသွန်ယူနိုက်တက် အသင်းတို့ ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက်က ရန်ကုန်မြို့၊ သုဝဏ္ဏ ဘောလုံးကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားရာ BG ပါသွန်ယူနိုက် တက်အသင်းက လေးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ မြန်မာကလပ် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းသည် အိမ်ကွင်း၌ ရလဒ်ကောင်းရယူနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းခဲ့ပြီး မိနစ် ၆၀ အထိ တစ်ဂိုးအသာဖြင့် ဦးဆောင်နိုင်သော် လည်း ၆၄ မိနစ်တွင် ပယ်နယ်တီမှတစ်ဆင့် ချေပဂိုး ပေးလိုက်ရပြီး ဂိုးများဆက်တိုက်ခွင့်ပြုလိုက်ရသ ဖြင့် ဂိုးပြတ်အရေးနိမ့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ရှမ်းယူနိုက် တက်အသင်းသည် တစ်ပွဲကစားရန် ကျန်သေးသော် လည်း အုပ်စုအဆင့်မှ ထွက်ခဲ့ရပြီဖြစ်သည်။ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းသည် နိုင်ငံခြားသား ကစားသမားလေးဦးအပါအဝင် ပြည်တွင်းအမာခံ ကစားသမားအစုံအလင်ဖြင့် ပွဲထွက်လာပြီး BG ပါသွန်ယူနိုက်တက်အသင်းကလည်း ထိုင်းနာမည် ကြီး ကွင်းလယ်တိုက်စစ်ကစားသမား ချာနာသစ်

ဆောင်ခရာဆင်အပါအဝင် စင်ကာပူလက်ရွေးစင် ဖန်ဒီအာမက် ညီအစ်ကိုနှစ်ဦး၊ နိုင်ငံခြားသားကစား သမားများဖြင့် လူစုံခဲ့သည်။ ပထမပိုင်းတွင် ရှမ်းယူ နိုက်တက်အသင်းက အပြန်အလှန် တိုက်စစ်ဆင် ကစားနိုင်ခဲ့ပြီး ၁၆ မိနစ်တွင် ရင်တာရိုက ရှမ်းယူနိုက် တက်အတွက် ဂိုးစတင်သွင်းယူသော်လည်း VAR ကြည့်ပြီး ပြန်လည်ပယ်ဖျက်ခံရသည်။ သို့သော် မိနစ် ၃၀ တွင် ဘာကာယိုကိုက အဝေးကန်ချက်ဖြင့် ရှမ်းယူ နိုက်တက်အသင်းအတွက် ဦးဆောင်ဂိုးသွင်းယူခဲ့ သည်။ ၆၄ မိနစ်တွင် VAR ပြန်ကြည့်ပြီး BG ပါသွန် ယူနိုက်တက်အသင်း ပယ်နယ်တီကန်ခွင့်ရရှိကာ အယ်လ်ဗာရက်ဇ်က ချေပဂိုးပြန်သွင်းခဲ့သည်။ သရေ ကျပြီးနောက်ပိုင်းတွင် BG ပါသွန်ယူနိုက်တက်အသင်း က ပွဲကိုစိုးမိုးသွားပြီး ၇၉ မိနစ်တွင် ရာနီရယ်လ်၊ ၉၀+၉ မိနစ်နှင့် ၉၀+၁၃ မိနစ်တွင် ဆူဆန်တို့က အနိုင်ဂိုးများ သွင်းယူခဲ့သည်။ ထိုင်းကလပ် BG ပါသွန်ယူနိုက်တက်အသင်းက လေးပွဲကစား ရှစ်မှတ်ရထားပြီး မြန်မာကလပ် ရှမ်းယူ နိုက်တက်အသင်းက လေးပွဲကစား အမှတ်မရသေး ကိုညီလေး

တို့ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားများ ညီညွတ်စွမ်းအား ပြည့်ခွန်အား

မုံရွာမြို့နယ်၌ ခရမ်းချဉ်သီးနှံများ လှိုင်လှိုင်ထွက်ပေါ်၍ အကျိုးအမြတ်ရ

မုံရွာ ဇန်နဝါရီ ၂၂

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့နယ်အတွင်းရှိ မုံတို၊ ဘုမ္မန်း၊ ကျေးရွာများတွင် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းကို လုပ်ကိုင်ကြပြီး သီးနှံမျိုးစုံစိုက်ပျိုးလျက်ရှိရာ နှမ်း၊ ပဲ၊ မျိုးစုံ၊ ပြောင်း၊ ငရုတ်စသည့် သီးနှံများကို အများဆုံးစိုက်ပျိုးကြ၍ စားဖိုဆောင်သီးနှံဖြစ်သည့် ခရမ်းချဉ်သီးနှံကိုလည်း စီးပွားဖြစ်စိုက်ပျိုးလာကြကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးမှုအနေဖြင့် ၁၀ ဧကခန့် စိုက်ပျိုးထားရှိကြောင်း သိရသည်။

ခရမ်းချဉ်သီးနှံကို စက်တင်ဘာလနှင့် အောက်တိုဘာလများတွင် စိုက်ပျိုးပြီးနှစ်လခန့်အကြာ ဒီဇင်ဘာလနှင့် ဇန်နဝါရီလတို့တွင် အသီးများဆူးဆွတ်ရောင်းချရကြောင်း၊ ထိုင်ဝမ်မျိုးများကို စိုက်ပျိုးပြီး တစ်ဧကလျှင် မျိုးစေ့ခြောက်ထုပ်ခန့် ကုန်ကျကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးမှု အနေဖြင့် မျိုးစေ့ကိုပေါင်ဖြင့် ပျိုးထောင်ပြီး ပျိုးပင်တစ်လသား အရွယ်ခန့်တွင် စတင်စိုက်ပျိုးရကြောင်း၊ ခရမ်းချဉ်သီးနှံကို မြေအောက် ရေတင်စနစ်ဖြင့် စိုက်ပျိုး၍ မျိုး၊ မြေပြုပြင်ခ၊ ရေတင်ခ၊ သွင်းအားစု၊ လုပ်သားခအပါအဝင် တစ်ဧကလျှင် စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၁၂ သိန်းခန့် ကုန်ကျကြောင်း၊ အထွက်နှုန်းအနေဖြင့် ခရမ်းချဉ်သီးကို ငါးရက်ခြား တစ်ကြိမ် ဆူးဆွတ်ရပြီး စတင်ဆူးဆွတ်ချိန်တွင် ပိဿာချိန် ၃၅၀-၄၀၀ ခန့် ထွက်ရှိ၍ တစ်ပတ်ထက်တစ်ပတ် အထွက်နှုန်းပိုမိုလာကြောင်း၊ ခရမ်းချဉ်သီးနှံကို စတင်ဆူးဆွတ်ချိန်မှ သီးနှံကုန်ချိန်အထိ တစ်ဧက လျှင် စုစုပေါင်းအထွက်နှုန်းမှာ ပိဿာချိန် ၄၀၀၀-၅၀၀၀ ခန့် ထွက်ရှိ ရာ စိုက်ပျိုးမြေအနေအထား၊ သီးနှံဖြစ်ထွန်းအောင်မြင်မှုပေါ် မူတည်၍ အထွက်နှုန်းကွာခြားမှုရှိကြောင်း၊ ဈေးကွက်အနေဖြင့် အနီးပတ်ဝန်းကျင်ရှိကျေးရွာများသို့ ရောင်းချသည့်အပြင် မုံရွာမြို့ရှိ ကုန်စိမ်းဒိုင်များသို့ တင်ပို့ရောင်းချပြီး ထိုမှတစ်ဆင့် မန္တလေးမြို့သို့ တင်ပို့ရောင်းချကြရာ တောင်သူများအနေဖြင့် အကျိုးအမြတ်များ ရရှိလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။



သတင်းရင်းမြစ်- စီးပွား/ကူးသန်း

ကျောက်ဆည်ခရိုင်အတွင်း နေလှည့်သီးနှံ စိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် အကျိုးအမြတ်ရ

ကျောက်ဆည် ဇန်နဝါရီ ၂၂

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ဆည်ခရိုင်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများတွင် လယ်ယာ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းကိုလုပ်ကိုင်ကြပြီး သီးနှံမျိုးစုံစိုက်ပျိုးကြကြောင်း၊ ကျောက်ဆည် ခရိုင်သည် အပူပိုင်းဒေသဖြစ်သည့်အတွက် ဆေးဖက်ဝင်အပင်တစ်မျိုးဖြစ်သော နေလှည့်ပင်များသည် ယခင်က အလေ့ကျပေါက်ရောက်ပြီး ယခုအခါတွင်တောင်သူ များက မြေလွတ်မြေရိုင်းများပေါ်တွင် စီးပွားဖြစ်စိုက်ပျိုးလာကြကြောင်း သိရသည်။

နေလှည့်ပင်များကို သြဂုတ်လတွင် စိုက်ပျိုးပြီး ဒီဇင်ဘာလတွင် စတင် ဆူးဆွတ်ရကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရာတွင် ထွန်ယက်၍ ကြဲပက်စနစ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးပြီး တစ်ဧကလျှင် မျိုးစေ့သုံးပြည်ခန့်ကုန်ကျကြောင်း၊ မျိုး၊ သွင်းအားစု၊ လုပ်သားခ အပါအဝင် စုစုပေါင်းငွေကျပ် နှစ်သိန်းခန့်ကုန်ကျကြောင်း၊ နေလှည့်သီးများ ရင့်မှည့်ချိန်တွင် အပင်အောက်ခြေမှ အကိုင်းများကိုခုတ်ယူ၍ အကိုင်းများမှအသီး များကို တုတ်ဖြင့်ရိုက်ခြေရကြောင်း၊ နေလှည့်ပင်စိုက်ပျိုးမှုတွင် ကနဦးစိုက်ပျိုးသည့် စရိတ်သာကုန်ကျပြီး ကျန်နှစ်များတွင် အဆိုပါအငုတ်များမှ ပြန်လည်ထွက်လာသည့် အတက်မှ နေလှည့်သီးများကို ထပ်မံရယူရကြောင်း၊ အထွက်နှုန်းအနေဖြင့် တစ်ဧကလျှင် နေလှည့်စေ့ ၆-၇ တင်းခန့် ထွက်ရှိကြောင်း၊ ဈေးကွက်အနေဖြင့် နေလှည့်စေ့များကို ကျောက်ဆည် မြို့ပေါ်ရှိပြွဲရုံများသို့ တင်ပို့ရောင်းချပြီး ထိုမှတစ်ဆင့် မန္တလေးမြို့တို့သို့တင်ပို့ကြောင်း၊ နေလှည့်စေ့ကိုကြိတ်ခွဲ၍ အဆီထုတ်ကာ တိုင်းရင်းဆေး အဖြစ်အသုံးပြုကြောင်း၊ နေလှည့်ပင်သည် မြေလွတ်မြေရိုင်းပေါ်တွင် ကြဲပက်စနစ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးရသဖြင့် ကုန်ကျစရိတ်သာမက သာပြီး ဝင်ငွေ များစွာရရှိကြောင်း တောင်သူတစ်ဦးထံမှ သိရသည်။



ဆိပ်ဖြူမြို့နယ်၌ ပဲစောင်းလျားသီးနှံ စိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် အကျိုးအမြတ်ရ

မကွေး ဇန်နဝါရီ ၂၂

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဆိပ်ဖြူမြို့နယ်တွင် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး လုပ်ငန်းများကို လုပ်ကိုင်ကြပြီး သီးနှံမျိုးစုံစိုက်ပျိုးလျက်ရှိရာ စားဖိုဆောင် သီးနှံတစ်မျိုးဖြစ်သည့် ပဲစောင်းလျားသီးနှံကို စီးပွားဖြစ်စိုက်ပျိုးလာ ကြပြီး အောက်တိုဘာလတွင်စိုက်ပျိုး၍ ဒီဇင်ဘာလတွင် အသီးများ

စတင်ဆူးဆွတ်ရောင်းချရကြောင်း၊ ထိုင်ဝမ်မျိုးများကို မြေအောက်ရေတင် စနစ်ဖြင့် ရေသွင်းစိုက်ပျိုးကြကြောင်း၊ မျိုး၊ သွင်းအားစုနှင့် အလုပ် သမားခအပါအဝင် တစ်ဧကလျှင် စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၁၀ သိန်းခန့် ကုန်ကျကြောင်း၊ မြေအမျိုးအစား၊ သီးနှံအောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းမှုနှင့် သွင်းအားစုသုံးစွဲမှုအပေါ်မူတည်၍ အထွက်နှုန်းများ ကွာခြားမှု ရှိကြောင်း၊ ဈေးကွက်အနေဖြင့် ဆိပ်ဖြူမြို့နှင့် ချောက်မြို့တို့ရှိ ကုန်စိမ်း ပွဲရုံများသို့ တင်ပို့ရောင်းချကြောင်း၊ ယခုနှစ်တွင် ပဲစောင်းလျားသီးနှံ များ အထွက်နှုန်းကောင်းမွန်ပြီး ဈေးကောင်းရရှိသောကြောင့် အကျိုး အမြတ်များစွာရရှိကြောင်း သိရသည်။

မုံရွာမြို့နယ်အတွင်း ရုံးပတ်သီးနှံစိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် အကျိုးအမြတ်ရ

မုံရွာ ဇန်နဝါရီ ၂၂

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာ မြို့နယ်တွင် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး လုပ်ငန်းများကို အဓိကထား လုပ်ကိုင်ကြပြီး ပဲ၊ ပြောင်း၊ နှမ်း စသည့်သီးနှံများ စိုက်ပျိုးသည့် အပြင် စားဖိုဆောင်သီးနှံများကို အများဆုံး စိုက်ပျိုးလျက်ရှိရာ လည်းရာသီအလိုက်စိုက်ပျိုးလျက် ရှိရာ ရုံးပတ်သီးနှံကို စီးပွားဖြစ်

စိုက်ပျိုးကြကြောင်း သိရသည်။ ရုံးပတ်သီးနှံကို စတင်စိုက်ပျိုး ပြီး နှစ်လခန့်အကြာတွင် စတင် ဆူးဆွတ်ရကြောင်း၊ ပင်ပုမျိုး၊ ပင်လတ်မျိုး၊ ပင်မြင့်မျိုးများဟူ၍ ရှိပြီး ပင်မြင့်ရုံးပတ်မျိုးများကို အများဆုံး စိုက်ပျိုးလျက်ရှိရာ တစ်ဧကလျှင် မျိုးစေ့ ၁၂ ထုပ်ခန့် ကုန်ကျကြောင်း၊ မျိုး၊ သွင်းအားစု၊ လုပ်သားခအပါအဝင် တစ်ဧက လျှင် စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၁၀ သိန်း ခန့် ကုန်ကျကြောင်း၊ ရုံးပတ်သီးနှံ ကို တစ်ရက်ခြားတစ်ကြိမ်ဆူးဆွတ် ရပြီး သက်တမ်းအနည်းဆုံးနှစ်လခန့် အထိ ဆူးဆွတ်ရကြောင်း၊ မြေအမျိုး အစား၊ သီးနှံအောင်မြင်ဖြစ်ထွန်း မှုနှင့် သွင်းအားစုသုံးစွဲမှုပေါ် မူတည်၍ အထွက်နှုန်းများ ကွာခြားမှုရှိကြောင်း၊ ဈေးကွက် အနေဖြင့် ကုန်စိမ်းပွဲစားများက စိုက်ခင်းအထိ လာရောက်ဝယ်ယူ ကြကြောင်း၊ ရုံးပတ်သီးနှံသည် ရာသီမရွေး စိုက်ပျိုးနိုင်ပြီး ဈေးကောင်း ရရှိသည့်အတွက် တောင်သူများအနေဖြင့် အမြတ် ပိုမိုရရှိကြောင်း တောင်သူတစ်ဦး ထံမှ သိရသည်။

၂၂-၁-၂၀၂၅ ရက်နေ့ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် မြို့နယ်အလိုက် ဆန်၊ ဆီ၊ မီးဖိုချောင်သုံးပစ္စည်းများ၊ သားငါးဈေးနှုန်းများ

Table with 24 columns and 31 rows showing market prices for various goods like rice, oil, and meat across different regions. Columns include item name and prices in Kyats.

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက်(၉)ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
 - (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူ တစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
 - (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို မထွိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍ မြှင့်တင်ရေး။
 - (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံ စိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ လူမှုရေး
- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြင့်မားတိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြုပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံးအကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များအနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလင်းတန်နှင့် ပြည့်စုံသော လူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

- ❖ GDP တွင် စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍကြီး၊ စက်မှုကဏ္ဍကြီး၊ ဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍကြီးဟူ၍ရှိပြီး စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍကြီးတွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် သစ်တောထွက်ပစ္စည်းဟူ၍ ပါရှိ...
- ❖ ယင်းကဏ္ဍကြီးသုံးရပ်သည် ဆက်စပ်မှုရှိပြီး တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်...
- ❖ အခြေခံအကျဆုံးဖြစ်သည့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အောင်မြင်တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် စက်မှုကဏ္ဍကြီး၊ ဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍကြီးတို့သည်လည်း အောင်မြင်တိုးတက်လာနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံ၏ GDP သည်လည်း တိုးတက်လာမည်ဖြစ်...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၅ ရက်နေ့တွင်ပြုလုပ်သော ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ အစည်းအဝေး အမှတ်စဉ် (၅/၂၀၂၄)သို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

ယနေ့ ဖတ်စရာ

အမေရိကန်ဒေါ်လာ ဘီလီယံ ၅၀၀ ရင်းနှီးမြုပ်နှံမည့် ဉာဏ်ရည်တုနည်းပညာ အခြေခံအဆောက်အအုံတစ်ခု တည်ဆောက်မည် စာမျက်နှာ » ၁၃

ယင်းမာပင်မြို့နယ် ကျောက်မှော်ကျေးရွာ အား လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက လက်နက်ကြီးဖြင့် ပစ်ခတ်သဖြင့် ဆီစက်ဂိုဒေါင် မီးလောင်ပျက်စီးဟု မဟုတ်မမှန် သတင်းတု၊ သတင်းမှားများ ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ စာမျက်နှာ » ၁၄

လိုင်လီအသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရပြီး လီဗာပူးအသင်း ချန်ပီယံလိဂ် ၁၆ သင်းအဆင့် တက်လှမ်း



လီဗာပူးအသင်းနှင့် လိုင်လီအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြစဉ်။

လီဗာပူးအသင်းဟာ ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့တဲ့ လိုင်လီအသင်းနဲ့ပွဲစဉ်မှာ နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့အနိုင်ရရှိခဲ့တာကြောင့် ချန်ပီယံလိဂ် ၁၆ သင်းအဆင့်ကို တက်လှမ်းခွင့်ရရှိခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါတယ်။

အနိုင်ရရှိခဲ့
လီဗာပူးအသင်းဟာ မိုဟာမက်ဆာလာရဲ့ သွင်းဂိုးတစ်ဂိုး၊ အီလီယော့ရှဲ့သွင်းဂိုးတို့နဲ့ လိုင်လီအသင်းကို အနိုင်ရရှိခဲ့တာဖြစ်ပြီး လိုင်လီအသင်းအတွက် ချေပဂိုးတစ်ဂိုးကို ဂျိုနက်သန်ဒေးဗစ်က သွင်းယူပေးခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။
လိုင်လီအသင်းကတော့ ပွဲကစားချိန် ၅၆ မိနစ်ကတည်းက အစ်ဆာမန်ဒီ နှစ်ဂိုးတစ်ဂိုးနဲ့ ထုတ်ပယ်ခံခဲ့ရပြီးနောက် တစ်ယောက်လျော့နဲ့ကစားခဲ့ရတာဖြစ်ပါတယ်။ လိုင်လီအသင်းဟာ ပြိုင်ပွဲစုံ ၂၁ ပွဲအထိ ရှုံးပွဲမရှိ စံချိန်တင်ထားပေမယ့် အခုလီဗာပူးအသင်းကို ရှုံးနိမ့်ခဲ့တာကြောင့် အဲဒီစံချိန်လည်း ရပ်တန့်ခဲ့ရပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၅ သို့ ✦



မြန်မာပိုက်တာ စိုးလင်းဦး၊ သန့်ဇင်တို့ တွဲဆိုင်းပါဝင်သော ONE-170 ပြိုင်ပွဲ ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက် ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၂
မြန်မာပိုက်တာနှစ်ဦးဖြစ်သည့် စိုးလင်းဦး၊ သန့်ဇင်တို့ တွဲဆိုင်းပါဝင်သော ONE-170 ပြိုင်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ ဘန်ကောက်မြို့၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။
စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၅ သို့ ◯

MFF ဖူဆယ်လိဂ်-၂ ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၆) ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၂
၂၀၂၄-၂၀၂၅ ရာသီ MFF ဖူဆယ်လိဂ်-၂ ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၆) ကို ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက်က ရန်ကုန်မြို့ သုဝဏ္ဏဘောလုံးကွင်းရှိ MFF ဖူဆယ်အားကစားရုံ၌ ကျင်းပသည်။

ပွဲစဉ် (၆) တွင် 7 Dragon အသင်းက 7 Brother အသင်းကို လေးဂိုး-သုံးဂိုး၊ KKY အသင်းက လက်ဝဲသန္ဓေအသင်းကို ငါးဂိုး-သုံးဂိုး၊ Black Cross အသင်းက Maryar အသင်းကို ငါးဂိုး-တစ်ဂိုး၊ YCDC Marga Youth အသင်းက ရွှေပြည်သာ ယူနိုက်တက်အသင်းကို ငါးဂိုး-နှစ်ဂိုး၊ JZ Yangon အသင်းက Pacific Sun Far အသင်းကို လေးဂိုး-သုံးဂိုး၊ TG United အသင်းက Gold Dream အသင်းကို ငါးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိသည်။ ပွဲစဉ် (၆)အပြီးတွင် TG United အသင်းက ၁၅ မှတ်ဖြင့် စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၁ သို့ *



TG United အသင်းနှင့် Gold Dream အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြစဉ်။